
 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-04-23--24

Plats och tid Sessionssalen, Rådhusesplanaden 6a i Umeå
2025-04-23 kl. 13:30-17:40
2025-04-24 kl. 08:30-16:50

Protokollet omfattar §§ 45-83

Beslutande ledamöter Harriet Hedlund (S), Ordförande 
Janeth Lundberg (S), 1:e vice ordförande 
Anna-Karin Nilsson (M), 2:e vice ordförande 
Peter Olofsson (S) 
Anna-Lena Danielsson (S) 
Richard Carstedt (S) 
Nicklas Sandström (M)
Jonas Karlberg (V) 
Petter Nilsson (SD) 
Ewa-May Karlsson (C) 
Hans-Inge Smetana (KD) 
Maria Lundqvist Brömster (L) 
Betty-Ann Nilsson (KD) 
Maria Kristoffersson (C), § 45-81
Karin Malmfjord (S), § 45-73
Susanne Dufvenberg (S) 
Andreas Löwenhöök (M) 
Linda Strandberg (SD) 
Kenneth Andersson (S) 
Carina Sundbom (C) 
Anders Hettinger (KD), § 45-74
Lars-Anders Burman (S), § 45-80
Elin Segerstedt Söderberg (M), § 69-83
Magnus Eriksson (S) 
Lars Forsgren (SD), § 66-83
Per Sandström (M) 
Mattias Åman (S), § 45-80
Birgitta Burström (L) 
Håkan Andersson (C) 
Jeanette Berggren (S)
Håkan Nilsson (S), § 45-80 
Hans Brettschneider (MP) 
Per-Erik Lundmark (S) 
Åsa Ågren Wikström (M) 
Eva Arvidsson (V) 
Ulf Liljegren (S)
Anton Bergström Nord (M) 
Lars Lilja (S)
Mattias Larsson (C) 
Youssef Chninou (S) 
Kjell Bäckman (V) 
Magnus Bergmark (SD)
Britt-Louise Eriksson (S) 
Gunnar Viklund (S) 
Elmer Eriksson (M), § 45-65
Sven-Åke Boström (M), ersätter Elmer Eriksson (M), § 66-83
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Karin Olsson (V) 
Maria Eriksson (KD) 
Patricia Riselius (C) 
Olov Nilsson (S), § 45-81
Åsa Hörnsten (M) 
Nina Björby (S)
Maria Westberg (V) 
Margareta Gustavsson (S)
Sofie Gustafsson (S)
Ulf Wahllöf (M)  
Linda Berglund (S)
Per Adsten (V) 
Margaretha Löfgren (V), ersätter Daniel Johansson (V), § 45-80
Lars Eliasson (M),ersätter Anna Ackemo (M)
Charlotta Jansson Enquist (M), ersätter Elin Segerstedt Söderberg (M), § 45-68
Ina Klingstedt Jeuthe (V), ersätter Lilian Nilsson (V)
Linnea Öhman (MP), ersätter Emma Lindqvist (MP)
Lars Brännström (MP), ersätter Mariam Salem (MP)
Liv Granbom (M), ersätter Anna Hedman (M)
Ulf Granström (S), ersätter Malin Malm (S), § 66-83
Jörgen Forsgren (L), ersätter Hanna Lundin Jernberg (L)
Billy Moström (S), ersätter Ulf Björk (S), § 45-65
Johanna Hopstadius (S), ersätter Ulf Björk (S), § 66-80
Ann-Charlotte Lundqvist (SD), ersätter Katrin Larsson (SD)
Charlotte Hultdin (S), ersätter Urban Lindström (S)

Övriga närvarande Edward Riedl (M), ordförande revisionen, § 68
Viktor Sjödin, sekreterare, § 45-65
Sofia Jonsson, sekreterare, § 66-83

Justeringens plats och tid

Sekreterare

Ordförande

Justerande

Justeringen sker digitalt, 2025-05-05

Viktor Sjödin                                 Sofia Jonsson
§ 45-65                                         § 66-83

Harriet Hedlund (S)                      Janeth Lundberg (S)  
§ 45-71                                         § 72-83

Magnus Bergmark (SD)               Jörgen Forsgren (L)

Anslag/Bevis Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Regionfullmäktige
Sammanträdesdatum 2025-04-23

Datum för anslags 
uppsättande 2025-05-05

Datum för anslags 
nedtagande 2025-05-27

Förvaringsplats för 
protokollet Diariet, Regionens Hus i Umeå
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ÄRENDELISTA

§ 45 Sammanträdets öppnande

§ 46 Upprop

§ 47 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

§ 48 Fastställande av föredragningslista

§ 49 Anmälan av motioner 2025

§ 50 Anmälan av interpellationer 2025

§ 51 Anmälan av frågor 2025

§ 52 Redovisning av motioner under beredning

§ 53 Utveckla samspelet mellan sjukhusvården och primärvården i syfte att stödja 
omställningen till nära vård

§ 54 Justering av taxa för kollektivtrafiken från och med 2025-04-28

§ 55 Bolagsordning, ägardirektiv, aktieägaravtal och samverkansavtal för Norrtåg AB

§ 56 Revidering av förbundsordning för Norrlands nätverk för Musikteater och Dans, NMD

§ 57 Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden utövat ägarrollen 2024

§ 58 Yttrande över demokratiberednings rapport 2024

§ 59 Yttrande över beredningen för kompetensförsörjnings rapport 2024

§ 60 Yttrande över beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 2024

§ 61 Revidering av sammanträdesplan 2025

§ 62 Motion nr 7-2024 från Ulf Wahllöf (M). Alternativa driftsformer i primärvården

§ 63 Regionfullmäktiges valärenden 2025

§ 64 Handlingar för kännedom

§ 65 Fråga nr 2-2025 från Petter Nilsson (SD) - Varför sätter S västerbottningar sist i kön?

§ 66 Upprop dag 2

§ 67 Allmänhetens frågestund

§ 68 Revisorernas information till fullmäktige med anledning av årsredovisning 2024

§ 69 Årsredovisning 2024, Region Västerbotten

§ 70 Ansvarsfrihet för Region Västerbottens förtroendepersonorganisation 2024

§ 71 Tillsynsrapport för intern kontroll 2024 Region Västerbotten

§ 72 Interpellation nr 9-2025 från Ulf Wahllöf (M) - Fast läkarkontakt i primärvården

§ 73 Interpellation nr 15-2025 från Betty-Ann Nilsson (KD) -  HPV, Har Region 
Västerbotten tänkt göra en satsning för att utrota Livmoderhalscancer?
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§ 74 Interpellation nr 16-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) -  Är du villig att pröva nya 
vårdmetoder för att stärka patientnöjdheten?

§ 75 Interpellation nr 17-2025 från Maria Lundqvist Brömster (L) - Tycker du att det är 
lämpligt att regionen sponsrar politiska partier, vilket framgår att man gjort i denna 
annons?

§ 76 Interpellation nr 18-2025 från Petter Nilsson (SD) - Är det slut med 
demokratiberedningar?

§ 77 Interpellation nr 19-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Vilka insatser planerar 
Region Västerbotten för att motverka rasismen och få en ökad kunskapsspridning 
om samer i länet?

§ 78 Interpellation nr 20-2025 från Petter Nilsson (SD) -  Arbetet mot välfärdsbrottslighet

§ 79 Interpellation nr 21-2025 från Anton Bergström Nord (M) - Vad gör regionen för att 
minska den administrativa bördan för vårdpersonalen?

§ 80 Interpellation nr 22-2025 från Birgitta Burström (L) - Den palliativa vården i Skellefteå

§ 81 Interpellation nr 23-2025 från  Hans-Inge Smetana (KD) - Arbetar Region 
Västerbotten tillräckligt med regionala utvecklingsfrågor?

§ 82 Interpellation nr 24-2025 från Per Sandström (M) -  Hur ser planen ut för att fler barn, 
unga och även vuxna patienter ska kunna få tandvård av Folktandvården?

§ 83 Bordläggning av interpellationer
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§ 45 Sammanträdets öppnande

Sammanfattning

Ordförande Harriet Hedlund (S) förklarar sammanträdet öppnat.
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§ 46 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 47 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

Förslag till beslut

Maria Lundqvist Brömster (L) föreslår att Jörgen Forsgren (L) utses till justerare.

Petter Nilsson (SD) föreslår att Magnus Bergmark (SD) utses till justerare.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan utse justerare enligt förslag och finner
att fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Jörgen Forsgren (L) och Magnus Bergmark (SD) utses att tillsammans med 
ordföranden justera protokollet. Justering sker digitalt senast 5 maj kl 13.00.
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§ 48 Fastställande av föredragningslista
RS 34-2025

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Förslag till beslut

Ordförande föreslår att punkt 22 "Allmänhetens frågestund" byter plats med punkt 21 
"Revisorernas information till fullmäktige med anledning av årsredovisning 2024", och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Beslut

Föredragningslistan fastställs med ändringen att punkt 22 "Allmänhetens frågestund" 
byter plats med punkt 21 "Revisorernas information till fullmäktige med anledning av 
årsredovisning 2024".
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§ 49 Anmälan av motioner 2025
RS 35-2025

Sammanfattning

Inkomna motioner

Motion nr 5-2025 från Maria Kristoffersson m.fl. (C) - Förbättrad och löpande
kompetensdatainsamling
RS 369:1-2025

Motion nr 6-2025 från Ewa-May Karlsson m.fl. (C) - Reformera Västerbottens 
hälsoundersökningar (VHU)
RS 368:1-2025

Motion nr 7-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) – Akutsjukvårdens triagering
RS 424:1-2025 

Motion nr 8-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) – Inför en bedömningsbil för psykisk 
ohälsa
RS 425-2025

Beslut

Motionerna nr 5--8:2025 anmäls.
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§ 50 Anmälan av interpellationer 2025
RS 36-2025

Sammanfattning

Inkomna interpellationer

Interpellation nr 18-2025 från Petter Nilsson (SD) - Är det slut med 
demokratiberedningar?
RS 176:1-2025

Interpellation nr 19-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Vilka insatser planerar Region 
Västerbotten för att motverka rasismen och få en ökad kunskapsspridning om samer i 
länet? 
RS 205:1-2025

Interpellation nr 20-2025 från Petter Nilsson (SD) - Arbetet mot 
välfärdsbrottslighetvälfärdsbrottslighet
RS 275:1-2025

Interpellation nr 21-2025 från Anton Bergström Nord (M) - Vad gör regionen för att 
minska den administrativa bördan för vårdpersonalen?
RS 281:1-2025

Interpellation nr 22-2025 från Birgitta Burström (L) - Den palliativa vården i Skellefteå
RS 282:1-2025

Interpellation nr 23-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) - Arbetar Region Västerbotten 
tillräckligt med regionala utvecklingsfrågor?
RS 295:1-2025

Interpellation nr 24-2025 från Per Sandström (M) - Hur ser planen ut för att fler barn, 
unga och även vuxna patienter ska kunna få tandvård av Folktandvården?
RS 307:1-2025

Interpellation nr 25-2025 från Anna Ackemo (M) - När kommer Förlossningen i 
Lycksele hållas öppet året om?
RS 332:1-2025

Beslut

Interpellationerna nr 18--25:2025 får ställas.
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§ 51 Anmälan av frågor 2025
RS 37-2025

Sammanfattning

Fråga nr 2-2025 från Petter Nilsson (SD) - Varför sätter S västerbottningar sist i kön?
RS 413:1-2025

Beslut

Fråga nr 2-2025 får ställas.

Beslutsunderlag

 enkel fråga arbetskraftinvandring
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§ 52 Redovisning av motioner under beredning
RS 200-2025

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska fullmäktige två gånger per år få 
information om motioner som är under beredning.

En förteckning över motioner under beredning har upprättats. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Redovisningen godkänns. 

Beslut

Redovisningen godkänns. 

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse - Redovisning av motioner april 2025
 Redovisning av motioner april 2025
 §64 RS Redovisning av motioner under beredning
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§ 53 Utveckla samspelet mellan sjukhusvården och primärvården i 
syfte att stödja omställningen till nära vård
RS 2186-2024

Sammanfattning

Uppdraget som handlar om att utveckla samspelet mellan sjukhusvården och 
primärvården är en fortsättning på den genomlysning av primärvården som 
genomfördes under 2023. Den har riktats både till regionstyrelsen och hälso- och 
sjukvårdsnämnden och baseras på den analys och de förslag som genomlysningen 
resulterade i.

Fokus för uppdraget 2024 är att utveckla samspelet mellan sjukhusvård och 
primärvård i syfte att stödja omställningen till nära vård genom att:
-Tydliggöra roller och uppdrag inom primärvården. 
- Klargöra hur utvecklingsområden samordnas i syfte att optimera flöden för 
personcentrerade arbetssätt. 
- Identifiera åtgärder som utvecklar beställning, ersättningsmodell och uppföljning i 
enlighet med primärvårdsuppdraget.

I arbetet med att tydliggöra roller och uppdrag har nära samverkan skett med 
genomförandet av "Gemensam plan för primärvård", initierat av 
Länssamverkansgruppen (LSG). Genom att integrera dessa har målet varit att stärka 
primärvårdens roll som nav i hälso- och sjukvårdssystemet. I uppdraget har 
representation från kommunerna funnits med för att säkerställa ett brett perspektiv. 

I rapporten lämnas ett antal förslag till rekommendationer för utveckling av samverkan 
samt beställning, ersättningsmodell och uppföljning. Ärendet bordlades under 
Regionfullmäktige 2025-02-25, § 13.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Rapporten godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Anna-Lena Danielsson (S), 
Kenneth Andersson (S), Susanne Dufvenberg (S), Ulf Wahllöf (M), Petter Nilsson 
(SD), Margaretha Löfgren (V), Gunnar Viklund (S), Magnus Eriksson (S), Jonas 
Karlberg (V), Hans Brettschneider (MP), Nicklas Sandström (M), Maria Lundqvist 
Brömster (L), Britt-Louise Eriksson (S), Hans-Inge Smetana (KD), Ewa-May Karlsson 
(C), Margareta Gustavsson (S), Håkan Andersson (C), Eva Arvidsson (V), Betty-Ann 
Nilsson (KD), Mattias Larsson (C) och Linnea Öhman (MP). 

Peter Olofsson (S), med stöd av Anna-Lena Danielsson (S), Kenneth Andersson (S), 
Susanne Dufvenberg (S), Margaretha Löfgren (V), Gunnar Viklund (S), Magnus 
Eriksson (S), Jonas Karlberg (V), Hans Brettschneider (MP), Britt-Louise Eriksson 
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(S), Margareta Gustavsson (S), Eva Arvidsson (V) och Linnea Öhman (MP), yrkar 
bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Maria Lundqvist Brömster (L), Hans-Inge 
Smetana (KD), Ewa-May Karlsson (C), Håkan Andersson (C) och Ulf Wahllöf (M), 
yrkar att rapporten är delgiven och läggs till handlingarna.

Beslutsgång

Ordförande ställer regionstyrelsens förslag mot Nicklas Sandström (M) mfl.s förslag, 
och finner att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Rapporten godkänns.

Särskilt yttrande

Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna lämnar följande 
anteckning till protokollet;

"Situationen i primärvården i Västerbotten är minst sagt utmanande. En av de 
viktigaste åtgärderna för att påbörja en förbättrad situation för primärvården är genom 
att justera det hälsoval som finns i länet. Därför har en översyn av beställningen varit 
välkommen. Arbetet har pågått under mycket lång tid. Det förslag på rapport som är 
framtagen har istället tagit fokus på samverkan mellan sjukhusvård och primärvård 
samt mellan region och kommun.

Rapporten identifierar vissa av primärvårdens strukturella utmaningar, såsom bristen 
på kontinuitet, begränsade resurser och otydligt ansvar för utskrivningsklara patienter. 
Trots att rapporten är på 31 sidor saknas en tydlig analys av hur dessa utmaningar 
konkret ska lösas. Fokus ligger huvudsakligen på övergripande visioner och allmänna 
principer snarare än på nödvändiga åtgärder som direkt kan stärka primärvårdens 
kapacitet och förmåga att hantera sitt utökade ansvar.

Rapporten argumenterar snarare för att göra så små justeringar som möjligt då 
Västerbotten av olika motiv verkar ha den mest avvägande och perfekta modellen. 
Som om den problembeskrivning till varför en översyn av hälsovalet inte längre 
existerar som motiv. Rapporten skulle behöva justeras med en ökad stringens i att 
presentera faktiska förslag som bidrar till en förändrad situation för primärvården i 
länet. Om aktuellt regelverk är så bra som det är, hur kan då situationen vara så illa 
som den är för primärvården i länet? Det krävs en skarpare analys av nuvarande 
brister och varför det nuvarande regelverket och ersättningsmodellerna inte fungerar 
som avsett. En sådan analys är nödvändig för att kunna identifiera och adressera de 
faktorer som har lett till den ansträngda situationen i primärvården.

Sammanfattningsvis framstår rapporten i sitt nuvarande skick som ett försvar för 
status quo snarare än en plattform för förändring. Primärvården i Västerbotten kan inte 
längre hantera ökande krav och förväntningar utan konkreta åtgärder och ett tydligare 
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fokus på hur dess utmaningar ska lösas. En sådan översyn måste därför göras om 
från grunden med skarpare inriktning på handlingskraftiga lösningar

Även om det enligt tidsplanen för den fortsatta ärendeberedningsprocessen ska 
arbetas fram ett nytt förslag på Hälsovalsbeställningen är det utifrån denna rapport. I 
och med att rapporten inte argumenterar för några väsentliga förändringar är det 
bättre att den arbetas om för att skapa en plattform för att förändra förutsättningarna 
och kunna förbättra läget i primärvården i länet."

Beslutsunderlag

 §13 RF Utveckla samspelet mellan sjukhusvården och primärvården i syfte att 
stödja omställningen till nära vård

 Protokoll HSN 2024-12-12 § 231
 Uppdragsdirektiv primärvården 2024
 Planering process ny beställning 2026- årshjul
 Tjänsteskrivelse Utveckla samspelet mellan sjukhusvården och primärvården i 

syfte att stödja omställningen till nära vård
 Tjänsteskrivelse Utveckla samspelet mellan sjukhusvården och primärvården i 

syfte att stödja omställningen till nära vård
 §260 RS Utveckla samspelet mellan sjukhusvården och primärvården i syfte att 

stödja omställningen till nära vård
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§ 54 Justering av taxa för kollektivtrafiken från och med 2025-04-28
RS 284-2025

Sammanfattning

Umeå kommun finansierar Ultra-trafiken. Kommunstyrelsen i Umeå kommun har 
inkommit med förslag till nivå för den årliga justeringen av taxan, att gälla från 2025-
04-28.

Kollektivtrafiken finansieras till delar via de trafikintäkter som resandet genererar och 
till delar av den uppdragsersättning som kommer via Umeå kommun. Umeå kommun 
har bedömt att förslag till justering av taxan är rimligt utifrån de utmaningar som finns 
inför trafikåret 2025/2026. I normala fall är strategin vid taxejusteringar att hälften av 
biljettyperna justeras år 1 och resterande biljettyper år 2.

Förslag till förändringar framgår av protokollsutdrag från Umeå kommuns 
kommunstyrelse, vilket biläggs ärendet. I bilagan framgår nuvarande prisnivå inom 
parentes. Röd text innebär en förändring jämfört med idag. En kolumn är tillagd där 
biljetterpriserna 2011 redovisas. Utifrån jämförelsen mellan 2011 års priser och 
föreslagna strukturen för 2025/2026 kan utläsas att taxejusteringarna varit relativt små 
de senaste åren.

Sammantaget bedöms justeringarna enligt förslaget resultera i en helårseffekt på ca 3 
% av nuvarande intäkter eller ca 3,5 Mkr.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Taxan för Ultra-trafiken fastställs att gälla från och med 2025-04-28 i enlighet med 
förslag från kommunstyrelsen, Umeå kommun.

Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslut

Taxan för Ultra-trafiken fastställs att gälla från och med 2025-04-28 i enlighet med 
förslag från kommunstyrelsen, Umeå kommun.

Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslutsunderlag

 §57 RS Justering av taxa för kollektivtrafiken från och med 2025-04-28
 Tjänsteskrivelse, Justering av taxa i Umeå lokaltrafik från och med 250428
 Protokollsutdrag, Justering av taxa för kollektivtrafiken från och med 250428
 Protokollsutdrag Umeå kommun, Justering av taxa i kollektivtrafiken från och 

med 250428
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§ 55 Bolagsordning, ägardirektiv, aktieägaravtal och samverkansavtal 
för Norrtåg AB
RS 241-2025

Sammanfattning

Under 2024 har bolagets ägare och finansiärer gemensamt arbetat fram förslag till 
bolagsordning, ägardirektiv, aktieägaravtal och samverkansavtal för Norrtåg AB.

Till stor del har styrdokumenten renodlats, där upprepningar och inaktuell text har 
tagits bort. En annan förändring är att konsortialavtalet har ersatts av ett 
samverkansavtal samt att ägarsamråd byter namn till samråd, för att visa på att det 
inte bara är ägarna som deltar. Samverkansavtalet är en överenskommelse mellan 
både ägare och finansiärer för Norrtåg AB.

Beräkningsunderlaget i finansieringsmodellen uppdateras till att baseras på beräknat 
trafikutbud under den kommande femårsperioden i stället för att baseras på historiskt 
trafikutbud, samt en intäktsfördelning som tar hänsyn till andelen enkelbiljetter i 
respektive läns biljettintäkter.

Styrdokumenten behandlades på ägarsamråd den 14 januari 2025.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Bolagsordning, ägardirektiv, aktieägaravtal och samverkansavtal för Norrtåg AB 
fastställs.

Beslut

Bolagsordning, ägardirektiv, aktieägaravtal och samverkansavtal för Norrtåg AB 
fastställs.

Beslutsunderlag

 Protokollsutdrag, Bolagsordning, Ägardirektiv, Aktieägaravtal och 
samverkansavtal för Norrtåg AB

 Tjänsteskrivelse, Bolagsordning, Ägardirektiv, Aktieägaravtal och 
samverkansavtal för Norrtåg AB

 Bilaga 1, Fördelningsmodell för finansiering av underskott i Norrtåg AB
 Bilaga 2, Aktieägaravtal för Norrtåg AB
 Bilaga 3, Bolagsordning för Norrtåg AB
 Bilaga 4, Ägardirektiv för Norrtåg AB
 Bilaga 5, Samverkansavtal för Norrtåg AB
 §58 RS Bolagsordning, ägardirektiv, aktieägaravtal och samverkansavtal för 

Norrtåg AB
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§ 56 Revidering av förbundsordning för Norrlands nätverk för 
Musikteater och Dans, NMD
RS 243-2025

Sammanfattning

Norrlands nätverk för musikteater och dans (NMD) är ett kommunalförbund bildat av 
regionerna Norrbotten, Västerbotten, Jämtland Härjedalen och Västernorrland.

Kommunalförbundet har under 2024 förberett ett förslag till reviderad förbundsordning 
som hösten 2024 skickats ut till respektive region för fastställande. Den reviderade 
förbundsordningen innehåller förtydliganden vad gäller ledning och styrning av 
kommunalförbundet, bland annat vid val av ledamöter till förbundets styrelse och 
fullmäktige samt klargöranden gällande parternas åtaganden i relation till NMD.

Förslag till reviderad förbundsordning har godkänts av förbundets fullmäktige och blir 
gällande efter det att de fyra regionerna fastställt förslaget.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Reviderad förbundsordning för Norrlands nätverk för Musikteater och Dans (NMD) 
fastställs.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Nina Björby (S), Richard Carstedt 
(S) och Linnea Öhman (MP).

Nina Björby (S), med stöd av Richard Carstedt (S) och Linnea Öhman (MP), yrkar 
bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Petter Nilsson (SD), yrkar att man inte ska utöka NMDs internationella ambitioner,         
utan att man istället ska verka efter den tidigare förbundsordningen. 

Beslutsgång

Ordförande ställer regionstyrelsens förslag mot Petter Nilsson (SD) förslag, och finner 
att fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Reviderad förbundsordning för Norrlands nätverk för Musikteater och Dans (NMD) 
fastställs.
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Beslutsunderlag

 Protokollsutdrag, Revidering av förbundsordning för Norrlands nätverk för 
Musikteater och Dans, NMD

 Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Norrlands nätverk för 
Musikteater och Dans, NMD

 Tjänsteskrivelse, Reviderad förbundsordning för Norrlands nätverk för 
Musikteater och Dans, NMD

 §59 RS Revidering av förbundsordning för Norrlands nätverk för Musikteater 
och Dans, NMD

 SD - Yrkande revidering förbundsordning NMD
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§ 57 Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden utövat 
ägarrollen 2024
RS 242-2025

Sammanfattning

Västerbotten i de bolag som kan betraktas ha sin hemvist inom nämndens 
ansvarsområde utifrån det i bolagsordningen fastställda kommunala ändamålet. 
Uppdraget är infört i reglemente för regionala utvecklingsnämnden. Regionala 
Utvecklingsnämnden har på olika sätt utövat ägarroll i enlighet med vad som anges i 
reglemente under året. Bolagens verksamhet och ekonomi följs kontinuerligt upp 
under året på olika sätt. I samband med nämndens delårsrapport per april 2024, 
delårsrapport per augusti 2024 samt årsrapport 2024 har redogörelse för väsentliga 
händelser (ekonomi samt verksamhet) lämnats för de bolag där Region Västerbotten 
har en ägarandel som överstiger 20 procent.

Inkomna handlingar från bolag som kan betraktas ha sin hemvist inom nämndens 
ansvarsområde såsom styrelseprotokoll, årsredovisningar, granskningsrapporter, 
anteckningar från ägarsamråd, uppgift om innehav mm har under året lämnats till 
regionala utvecklingsnämnden som meddelanden i samband med sammanträden.
Under året har regionala utvecklingsnämnden, utöver årliga bolagsdialoger, hanterat 
en rad bolagsspecifika ärenden. Dessa finns redovisade i bifogad sammanställning.

Förslag till beslut

Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden utövat ägarrollen under 2024 
godkänns.

Redogörelsen överlämnas till regionfullmäktige för information.

Förslag till beslut under sammanträdet

Hans-Inge Smetana (KD) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag till beslut, 
och finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Beslut

Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden utövat ägarrollen under 2024 
godkänns.

Redogörelsen överlämnas till regionfullmäktige för information.
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Beslutsunderlag

 §60 RS Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden utövat ägarrollen 
2024

 Protokollsutdrag, Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden har utövat 
ägarrollen under 2024

 Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden utövat ägarrollen under 
2024 i enlighet med nämndens reglemente

 Tjänsteskrivelse, Redogörelse för hur regionala utvecklingsnämnden har utövat 
ägarrollen under 2024

21 (68)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-04-23--24
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§ 58 Yttrande över demokratiberednings rapport 2024
RS 1739-2024

Sammanfattning

Demokratiberedningen har sammanfattat sitt uppdrag 2024 i en rapport som 
överlämnats till regionfullmäktige vid sammanträdet i november 2024

Demokratiberedningens uppdrag för 2024 har varit att kartlägga hur regionen och 
kommunerna arbetar med att nå ut till underrepresenterade grupper för att stärka 
demokratin.

Regionfullmäktige har överlämnat rapporten till regionstyrelsen, hälso- och 
sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden för yttrande. 

Förslag till yttrande har upprättats för regionstyrelsen. Hälso- och sjukvårdsnämnden 
och regionala utvecklingsnämndens yttrande biläggs ärendet. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Nämndernas yttranden på beredningens rapport godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Betty-Ann Nilsson (KD), Magnus Eriksson (S) 
och Britt-Louise Eriksson (S). 

Beslut

Nämndernas yttranden på beredningens rapport godkänns.

Särskilt yttrande

Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Maria Eriksson (KD) och Anders 
Hettinger (KD) lämnar följande anteckning till protokollet;

"I Demokratiberednings rapport för 2024 återfinns på sida 5 följande stycke:

”Barn och ungdomar är många gånger en svårnådd och underrepresenterad grupp, 
flera kommuner lyfter att vi idag har ett samhälle där en kommun utan gymnasieskola 
undanhålls information om en elev som slutat gymnasieskola i annan kommun. Så i 
stället för att sätta fokus på ungdomen så tar gymnasiekommunen ut interkommunala 
ersättningar. Information och samverkan med fokus på medborgaren behöver fungera 
bättre lyfter flera kommuner.”

Kristdemokraterna anser att detta stycke bör strykas ur rapporten, då vi menar att 
stycket felaktigt pekar ut kommuner att vilja bry sig mer om ersättning än att dela viktig 
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information med andra kommuner. Vi har skolchefer i länet som bekräftar att de alltid 
informerar övrig berörd kommun i dessa tillfällen, då deras främsta syfte är att hjälpa 
ungdomen, genom att exempelvis arbeta för insatser så att eleven kan fortsätta sina 
studier."

Beslutsunderlag

 Protokollsutdrag, Svar på Demokratiberedningens rapport 2024
 Demokratiberedningens rapport 2024
 §61 RS Yttrande över demokratiberednings rapport 2024
 KD – Protokollsanteckning ärende 29
 Svar på rapport, Regionala utvecklingsnämndens svar på 

demokratiberedningens rapport 2024
 Svar från Hälso- och sjukvårdsnämndens på demokratiberedningens rapport 

2024
 Svar från regionstyrelsen på demokratiberedningens rapport
 Tjänsteskrivelse - Demokratiberednings rapport 2024
 § 54 HSN - Demokratiberedningens rapport för 2024

23 (68)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 59 Yttrande över beredningen för kompetensförsörjnings rapport 
2024
RS 2007-2024

Sammanfattning

Beredningen för kompetensförsörjningen har sammanfattat sitt uppdrag 2024 i en 
rapport som överlämnats till regionfullmäktige vid sammanträdet i november 2024

Beredningen för kompetensförsörjningen uppdrag för 2024 har varit att;

 Kartlägga projekt och aktörer som arbetar med kompetensförsörjning internt, 
regionalt, nationellt och globalt.

 Titta på vilka antidiskrimineringsåtgärder som genomförts inom ramen för de 
rekryteringsinsatser som pågår i länet.

 Föreslå metoder och förbereda hur regionen kan bidra till en långsiktig plan på 
5–20 års sikt för kompetensförsörjning. 

Regionfullmäktige har överlämnat rapporten till regionstyrelsen, hälso- och 
sjukvårdsnämnden och regionala utvecklingsnämnden för yttrande. 

Förslag till yttrande har upprättats för regionstyrelsen. hälso- och sjukvårdsnämnden 
och regionala utvecklingsnämndens yttrande biläggs ärendet.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Nämndernas yttranden på beredningens rapport godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Maria Kristoffersson (C), Håkan Nilsson (S), Hans-
Inge Smetana (KD), Rickard Carstedt (S), Karin Malmfjord (S), Petter Nilsson 
(SD), Youssef Chninou (S), Jonas Karlberg (V), Per-Erik Lundmark (S), Karin Olsson 
(V), Jörgen Forsgren (L) och Anton Bergström Nord (M). 

Karin Malmfjord (S), med stöd av Richard Carstedt (S) och Youssef Chninou (S), yrkar 
bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag till beslut, 
vilket fullmäktige också godkänner.

Beslut

Nämndernas yttranden på beredningens rapport godkänns.
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Beslutsunderlag

 Protokollsutdrag, Svar på rapporten från beredningen för kompetensförsörjning 
2024

 Svar på rapport från beredningen för kompetensförsörjning 2024
 §62 RS Yttrande över beredningen för kompetensförsörjnings rapport 2024
 §55 HSN - Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjningens rapport 2024
 Tjänsteskrivelse - Beredningen för kompetensförsörjnings rapport 2024
 Yttrande från hälso- och sjukvårdsnämnden på Fullmäktigeberedningen för 

kompetensförsörjning Rapport 2024
 Yttrande regionstyrelsen -  Kompetensförsörjningberedningens Rapport 2024
 Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjning, Rapport 2024
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§ 60 Yttrande över beredningen för samverkan och regional 
utvecklings rapport 2024
RS 707-2024

Sammanfattning

Beredningen för samverkan och regional utveckling har sammanfattat sitt uppdrag 
2024 i en rapport som överlämnats till regionfullmäktige vid sammanträdet i november 
2024

Beredningen för samverkan och regional utvecklings uppdrag för 2024 har varit att 
beskriva kommunernas största utmaningar och möjligheter inom regional utveckling 
och hållbar tillväxt, utifrån den regionala utvecklingsstrategin

Regionfullmäktige har överlämnat rapporten till regionstyrelsen och regionala 
utvecklingsnämnden för yttrande. 

Förslag till yttrande har upprättats för regionstyrelsen. Regionala 
utvecklingsnämndens yttrande biläggs ärendet.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Nämndernas yttranden på beredningens rapport godkänns.

Beslut

Nämndernas yttranden på beredningens rapport godkänns.

Beslutsunderlag

 Svar på rapport, Regionala utvecklingsnämndens åtgärder och förslag till 
åtgärder med utgångspunkt i fullmäktigeberedningen för samverkan och 
regional utvecklings rapport 2024

 Beredningen för samverkan och regional utveckling, Rapport 2024
 §63 RS Yttrande över beredningen för samverkan och regional utvecklings 

rapport 2024
 Regionstyrelsens svar på fullmäktigeberedningens rapport år 2024
 Protokollsutdrag, Svar på rapport från beredningen för samverkan och regional 

utveckling 2024
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§ 61 Revidering av sammanträdesplan 2025
RS 1041-2024

Sammanfattning

Den 18 juni 2024 § 112 fattade Regionfullmäktige beslut om sammanträdesplan för 
2025. I beslutet framgick det att sammanträdet den 23 september skulle genomföras i 
Skellefteå.

På grund av regionens ansträngda ekonomiska läge föreslås nu att mötet den 23 
september genomförs i Umeå och att sammanträdet i Skellefteå istället blir i februari 
2026.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Sammanträdet den 23 september 2025 genomförs i Umeå och sammanträdet i 
februari 2026 genomförs i Skellefteå.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Hans Brettschneider (MP) och Maria Kristoffersson 
(C). 

Beslut

Sammanträdet den 23 september 2025 genomförs i Umeå och sammanträdet i 
februari 2026 genomförs i Skellefteå. 

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse - Revidering av sammanträdesplan 2025
 §65 RS Revidering av sammanträdesplan 2025
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§ 62 Motion nr 7-2024 från Ulf Wahllöf (M). Alternativa driftsformer i 
primärvården
RS 835-2024

Sammanfattning

Ulf Wahllöf (M) lämnade in en motion med rubriken  Angående alternativa driftsformer 
i Primärvården, vid regionfullmäktige den 24 april 2024. I motionen föreslås att uppdra 
till regionstyrelsen (och beställningsenheten) att utreda möjligheterna för alternativa 
driftsformer inom hälsoval Västerbotten och uppdra till regionstyrelsen (och 
beställningsenheten) att införa Intraprenad som driftsform vid alla eller utvalda 
regiondrivna hälsocentraler i region Västerbotten.

Ett motionssvar har upprättats.

Motionen bordlades under Regionfullmäktige 2025-02-25 §26.

Förslag till beslut

Regionstyrelsens förslag till regionfullmäktige:

Att motionen avslås. 

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Ulf Wahllöf (M), Peter Olofsson (S), Eva Arvidsson 
(V), Anton Bergström Nord (M), Anders Hettinger (KD), Jonas Karlberg (V) och Kjell 
Bäckman (V).

Peter Olofsson (S), med stöd av Eva Arvidsson (V), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Ulf Wahllöf (M), med stöd av Anton Bergström Nord (M) och Anders Hettinger (KD), 
yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Regionstyrelsens förslag till regionfullmäktige:

Att motionen avslås. 
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Reservation

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 7-2024 från Ulf Wahllöf (M) , Angående alternativa driftsformer i 
Primärvården

 Sakunderlag, motion nr 7-2024 alternativa driftsformer i primärvården
 Svar på motion nr 7-2024 Alternativa driftsformer i primärvården
 §30 RS Motion nr 7-2024 från Ulf Wahllöf (M). Alternativa driftsformer i 

primärvården
 §26 RF Motion nr 7-2024 från Ulf Wahllöf (M). Alternativa driftsformer i 

primärvården
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§ 63 Regionfullmäktiges valärenden 2025
RS 22-2025

Sammanfattning

Inför fullmäktige 23-24 april har följande valärenden inkommit;

Entlediganden

Oscar Mehler (SD) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktige.

Hanna Lundin Jernberg (L) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ledamot i regionfullmäktige.

Oliver Granered (M) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktige.

Edinah Masanga (MP) Vindeln, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ledamot i demokratiberedningen.

Mariam Salem (MP) Umeå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ledamot i fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjning.

Lilian Nilsson (V) Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ledamot i regionstyrelsen, att gälla från och med 1 juli 2025.

Anders Hettinger (KD), Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Fyllnadsval

Ledamot i demokratiberedningen, istället för Edinah Masanga (MP);
Frida Cederback (MP), Storuman

Ledamot i fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjning, istället för Mariam Salem 
(MP);
Malin Westerlund (MP), Lövånger

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Charlotta Wallström (S);
Marielle Ågren (S), Skellefteå

Ersättare i Emma Ricklunds stiftelse istället för Suzanne Westerlind (S);
Erland Jonsson (S), Vilhelmina
 

Val
Ledamot i styrelsen för AC Net AB;
(Valperiod fr.o.m årsstämma 2025 t.o.m. årsstämma 2027)
Ina Klingstedt- Jeuthe (V), Norsjö
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Förslag till beslut

Valberedningens förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden, fyllnadsval och val godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Förslag till beslut under sammanträdet

Andreas Löwenhöök (M) yrkar bifall till valberedningens förslag.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt valberedningens förslag och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden, fyllnadsval och val godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför fullmäktige 23-24 april signed
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§ 64 Handlingar för kännedom

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Revisorernas bedömningar, Granskning av samverkan kring barn och 
ungdomar med psykisk ohälsa

 Rapport Fördjupad granskning nr 6/2024, samverkan kring barn och ungdomar 
med psykisk ohälsa, februari 2025

 Revisorernas bedömningar, Granskning införandet av Cosmic år 2024
 Fördjupad granskning 7/2024, Införandet av Cosmic år 2024 mars 2025
 Revisorernas bedömningar granskning ekonomistyrning, Svag kontroll över 

ekonomin
 Fördjupad granskning, Granskning ekonomistyrning år 2024
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Socialdemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Sverigedemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Vänsterpartiet
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Kristdemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Kristdemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ledamot och ersättare för ledamot i 

regionfullmäktige för Kristdemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Moderaterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Kristdemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Sverigedemokraterna
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Vänsterpartiet
 Beslut om efterträdarval - Ny ersättare för ledamot i regionfullmäktige för 

Arbetarpartiet-Socialdemokraterna
 Revisorernas bedömningar granskning investeringsprocessen i fastigheter, Det 

saknas tillräcklig struktur i planeringen av fastighetsinvesteringar
 Rapport, Fördjupad granskning nr 9/2024, Granskning av 

investeringsprocessen i fastigheter
 Revisorernas bedömningar  gällande Granskning av patientnämnden år 2024
 Grundläggande granskning nr 3/2024 - Patientnämnden år 2024
 Revisorernas bedömning gällande Granskning av folkhögskolestyrelsen år 2024
 Grundläggande granskning 5/2024 - Folkhögskolestyrelsen år 2024
 Revisorernas bedömningar gällande Granskning av fullmäktiges beredningar år 

2024
 Grundläggande granskning 4/2024, Fullmäktiges beredningar år 2024
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 Revisorernas bedömningar  - Granskning av regionens kapitalförvaltning 2024, 
fördjupad granskning nr 10/2024

 Rapport, Fördjupad granskning nr 10/2024 - Granskning av regionens 
kapitalförvaltning 2024

 Revisorernas bedömningar - Granskning av regionala utvecklingsnämnden 
2024

 Rapport. Grundläggande granskning nr 6/2024 - Regionala 
utvecklingsnämnden 2024

 Revisorernas bedömningar - Grundläggande granskning av hälso- och 
sjukvårdsnämnden 2024

 Rapport, Grundläggande granskning nr 7/2024 - Hälso- och sjukvårdsnämnden 
2024

 Revisorernas bedömningar - Grundläggande granskning av regionstyrelsen år 
2024

 Rapport, Grundläggande granskning nr 8/2024 - Regionstyrelsen år 2024
 Revisorernas bedömningar -Regionstyrelsens uppsikt över följsamhet till 

reglementet för intern kontroll
 Rapport, Grundläggande granskning nr 9/2024 - Regionstyrelsens uppsikt över 

följsamhet till reglementet för intern kontroll år 2024
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§ 65 Fråga nr 2-2025 från Petter Nilsson (SD) - Varför sätter S 
västerbottningar sist i kön?
RS 413-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 51-2025) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga 
till regionråd Rickard Carstedt (S) med följande lydelse;

"Som Sverigedemokrat och företrädare för vanligt folk i Västerbotten skakar jag på 
huvudet åt Region Västerbottens förslag att pumpa resurser på att hålla kvar anställda 
från tredjeländer.

Övriga partier hävdar att detta ska rädda värdefull kompetens, men om det är sådan 
fantastisk spetskompetens, varför löser inte marknaden det själv? I en tid då vården 
saknar resurser, ekonomin vacklar och medborgarna får stå tillbaka, väljer regionen 
att prioritera arbetskraftsinvandring.

Detta riskerar att urholka välfärden, precis som invandringspolitiken gjort nationellt. 
Patienter väntar i vårdköer, personal sliter under usla villkor, och statistik visar att 
människor från länder utanför Europa belastar välfärden mer än svenskar. Ändå vill 
regionen leka världssamvete istället för att satsa på västerbottningar – utbilda lokalt 
eller locka tillbaka dem som flytt.

Politik handlar om prioriteringar, och här sätts västerbottniska medborgare sist i kön.

Med anledning av ovanstående frågar jag regionrådet Rickard Carlstedt (S) följande:
Fråga

 Bedömer du verkligen att utformningen av det här stödet gynnar 
Västerbotten?"

Svaret som lämnas muntligt har följande lydelse;

"Utifrån att det är Sveriges största konkurs har vi gjort väldigt mycket. När Northvolt Ett 
Expansion gick i konkurs i höstas tryckte vi på extremt hårt för att regeringen skulle 
skicka in en ansökan till globaliseringsfonden på 150 miljoner för att jobba med 
omställningen för de som drabbas utifrån konkurserna. 

Vi har omställningsförsäkringar som de som drabbas och är svenska medborgare 
omfattas av. Det pågår väldigt mycket och de olika delarna kan man jobba 
individbaserat med upp till 2 år för att stödja och hjälpa människor att få nya jobb. 
Vidare finns ett antal kompetensförsörjningsprojekt, varselprojekt, samt ett 
kapacitetsprojekt mot ECF, där det jobbas med de här aktiviteterna.

Det vi har sett fattas är språket, som utgör ett stort hinder för att anställa engelsk-
talande människor. Detta är något som företag i Skellefteå, Umeå och Piteå vittnar 
om.  När vi då går in med ett riktat stöd, då det krävs extra handledning, resurser samt 
behov av en svenskautbildning för företagen att kunna ta emot dem, får vi kritik för att 
vi utformat ett felaktigt stöd, vilket blir märkligt. Det finns och görs enormt mycket inom 
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olika områden, men eftersom språkutbildning saknades, skapades detta stöd för att 
företagen ska kunna anställa personalen." 

Sedan, Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt yttrat sig, förklaras frågan vara 
besvarad.

Ajournering

Fullmäktige ajournerar sig kl 17.40 till efterföljande dag kl 08.30.
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§ 66 Upprop dag 2

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 67 Allmänhetens frågestund

Sammanfattning

Enligt regionfullmäktiges arbetsordning har allmänheten möjlighet att ställa frågor med 
anledning av årsredovisningen.

Ingen fråga ställs och ordförande förklarar frågestunden avslutad.
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§ 68 Revisorernas information till fullmäktige med anledning av 
årsredovisning 2024

Sammanfattning

Ordförande i revisionen Edward Riedl (M) informerar om revisionens uppdrag och 
arbetssätt samt deras iakttagelser och bedömningar utifrån 2024 års 
revisionsberättelse. 

I sitt arbete försöker revisionen värdera den information som kommer fram, och 
strävar efter att alltid vara eniga inom kollegiet om slutsatser som identifierats. 
Revisionen tittar på allvarlighetsgraden på det som hänt, om det är ett återkommande 
problem eller en enstaka händelse. Vidare försöker revisionen alltid sätta in saker i sin 
kontext, då regionen inte är en isolerad ö i Sverige. Syftet är att delge vad det är som 
styrelsen och driftsnämnderna behöver lägga fokus på. Revisionen vill även påminna 
om att det finns ett långt gående ansvar för alla som sitter i styrelsen eller en 
driftsnämnd, vilket gäller både majoritet och opposition.  

Ordförande konstaterar att det finns en del saker som förtjänar allvarlig kritik. 
Resultatet är en väsentlig del för att över tid kunna bedriva verksamheten och 
här konstateras att resultatet ofta räddas upp av statsbidrag eller att exempelvis 
börsen går bra. Ett bra mått som revisionen använder är soliditetsmåttet, dvs hur ser 
den ekonomiska styrkan ut. Här ligger Västerbotten i den sämre nedre halvan men 
sticker inte ut exceptionellt. Om man dessutom har ett universitetssjukhus så påverkar 
även det. Här har en jämförelse gjorts med Linköping som har en negativ soliditet på 3 
%, medan Västerbotten ligger på 15 %. 

Revisionen konstaterar att de allra flesta i Västerbotten nog har en positiv erfarenhet 
av mötet med sjukvården och övriga verksamheter, mycket fungerar väldigt bra. 
Revisionen har gjort följande iakttagelser 2024;

 Regionala utvecklingsnämnden har ett positivt resultat och har 
börjat utveckla ägarstyrningen.

 Den gemensamma måltidsnämnden i Skellefteå och patientnämnden har 
genomfört verksamheterna ändamålsenligt och håller budget.

 Hälso- och sjukvårdsnämnden har påbörjat utveckling av målstyrningen. 
Huvuddelen av nämndens ansvarsområden fungerar relativt väl, både vad 
gäller att kunna ge sjukvård och tandvård men det finns även en hel 
del brister.

Ekonomin är en del av verksamheten och viktigt är att få en ekonomi i balans så att 
inte inte kostnader flyttas till kommande generationer.  

En granskning som revisionen genomfört under året är kapitalförvaltningen. 
Revisionens råd är att inte använda alltför avancerade produkter så att det blir 
svårt att kunna förstå hur kapitalförvaltningen ser ut och vilka produkter/instrument 
som används.
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Revisionen vill lyfta följande områden som viktiga för framtiden;

 Ledning och styrning samt budgetprocessen; revisionen konstaterar att om 
regionen får kontroll på dessa områden så löser sig mycket annat. Ser att 
det finns en vilja men det finns även förbättringspotential i hur man ska arbeta 
med frågorna.

 Välfärdsbrottslighet- revisionen bedömer att detta är ett område som regionen 
kommer att behöva arbeta mer med.

Revisonens information avslutas med en frågestund där Susanne Dufvenberg (S), 
Kjell Bäckman (V) och Anders Hettinger (KD) ställer frågor.

Beslut

Informationen är delgiven.
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§ 69 Årsredovisning 2024, Region Västerbotten
RS 58-2025

Sammanfattning

Årsredovisningen är regionstyrelsens tredje och sista fördjupade uppföljningsrapport 
till regionfullmäktige. I rapporten lämnas en redogörelse för väsentliga händelser och 
skeenden som haft påverkan på Region Västerbottens ansvarsområden och ekonomi 
under uppföljningsperioden. Region Västerbottens årsredovisning för verksamhetsåret 
2024 har upprättats i enlighet med kommunallagen och de rekommendationer som 
rådet för kommunal redovisning ger.

I förvaltningsberättelsens inledning finns en översikt över verksamhetens utveckling 
de senaste fem åren. Under rubriken God ekonomisk ställning lämnar regionstyrelsen 
en redogörelse om hur organisationen uppfyller de mål och uppdrag som fullmäktige 
har angett i regionplanen. Den samlade bedömningen av måluppfyllelsen är en 
sammanvägning av den bedömning som styrelser och nämnder har lämnat. Baserat 
på måluppfyllelsen för de verksamhetsmässiga och finansiella målen är bedömningen 
att Region Västerbotten inte når upp till de fastställda målen för god ekonomisk 
hushållning.

Under rubriken Väsentliga personalförhållanden lämnas en redogörelse av utmaningar 
och förutsättningar kopplade till kompetensförsörjning, arbetsmiljö och 
bemanningsläget. En beskrivning av årets aktiviteter kopplade till 
kompetensförsörjningsstrategin som ska leda fram till hälsofrämjande arbetsplatser 
med bra arbetsklimat. Brist på medarbetare och kompetens och hög arbetsbelastning 
har negativ inverkan på arbetsmiljön.

I förvaltningsberättelsen ingår också en redovisning av regionens resultat och 
finansiella ställning. Årets resultat är minus 521 miljoner kronor. Det är lagstadgat att 
verksamheten ska bedrivas så att intäkterna överstiger kostnaderna. Ett negativt 
balanskravsresultat ska återställas under närmast följande tre år. Balanskravsresultat 
för 2024 är minus 1 085 miljoner kronor. Synnerliga skäl för att lägga en negativ 
budget på minus 437 miljoner kronor åberopade regionen 2024. Region Västerbotten 
åberopar synnerliga skäl för att inte återställa den del av det negativa 
balanskravsresultatet som kan knytas till inflationens påverkan på 
pensionskostnaderna, vilket är 892 miljoner kronor. För resterande del på 193 miljoner 
kronor är planen att återställas på tre år. Det kommer att krävas omfattande åtgärder 
för att Region Västerbotten ska vända den ekonomiska utvecklingen och uppnå en 
ekonomi i balans till utgången av 2025.

Under rubrik Driftredovisning redovisas nämndernas utfall i förhållande till den budget 
som regionfullmäktige fastställt för den löpande verksamheten. Den ska upprättas så 
att den tillgodoser fullmäktiges behov och ansvarsprövning av styrelser och nämnder. 
Regionstyrelsen och nämnderna redovisar tillsammans ett budgetunderskott på 701 
miljoner kronor för 2024.
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Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Årsredovisning 2024 godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), Jonas 
Karlberg (V), Ewa-May Karlsson (C), Petter Nilsson (SD), Hans-Inge Smetana (KD), 
Hans Brettschneider (MP), Maria Lundqvist Brömster (L), Rickard Carstedt (S), Anna-
Lena Danielsson (S), Kjell Bäckman (V), Åsa Ågren Wikström (M), Anders Hettinger 
(KD), Gunnar Viklund (S), Karin Malmfjord (S), Anton Bergström Nord (M), Eva 
Arvidsson (V), Betty-Ann Nilsson (KD), Margaretha Löfgren (V), Kenneth Andersson 
(S), Carina Sundbom (C), Linnea Öhman (MP), Mattias Larsson (C), Britt-Louise 
Eriksson (S), Håkan Andersson (C), Lars Eliasson (M) och Lars Brännström (MP).

Peter Olofsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V), Petter Nilsson (SD), Hans 
Brettschneider (MP), Rickard Carstedt (S), Anna-Lena Danielsson (S), Kjell Bäckman 
(V), Gunnar Viklund (S), Karin Malmfjord (S), Kenneth Andersson (S), Britt-Louise 
Eriksson (S) och Margaretha Löfgren (V), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till 
beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Ewa-May Karlsson (C), Hans Inge Smetana 
(KD), Maria Lundqvist Brömster (L), Åsa Ågren Wikström (M), Anders Hettinger (KD), 
Anton Bergström Nord (M), Betty-Ann Nilsson (KD), Carina Sundbom (C), Mattias 
Larsson (C) och Lars Eliasson (M), yrkar;

 Att upprättat förslag till årsredovisning för 2024 godkänns 
 Att Regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna skyndsamt 

ta fram en budgetprocess som avspeglar verksamheternas uppdrag, budget, 
behov, horisontella samt vertikala prioriteringar som harmoniserar med 
beprövad erfarenhet och eventuella vårdprogram.

 Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att säkerställa att 
budgetunderlag håller en tillräcklig kvalitet. Det bör bland annat finnas 
dokumenterade riskanalyser som visar att förslag på budgetar och åtgärder är 
möjliga att genomföra.

 Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag säkerställa att 
verksamheterna samt fackförbund blir delaktiga i beredningen av budgetar, 
sparförslag samt i arbetet med att föreslå prioriteringar.

 Att Fullmäktige förtydligar en utökad ambitionsnivå att minska 
centraladministrationen. Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att 
göra ett omtag med arbetet kring att nå en ekonomi i balans genom att fokus 
riktas på analys och åtgärd per förvaltning och vilka kostnadsposter som har 
stora budgetavvikelser.

 Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att arbeta fram, utöver de 
tidigare fullmäktigeuppdragen, ytterligare nödvändiga kostnadsreducerande 
åtgärder.

 Att Regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna arbeta fram 
processtöd så att verksamheten kan genomföra horisontella prioriteringar som 
leder fram till skäliga utbudsbegränsningar.
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 Att Hälso- och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att skyndsamt stärka arbetet 
för att stärka universitetssjukvården.

 Att Regionstyrelsen reviderar sina riktlinjer för upptagandet av nya lån så att 
alla nya lån kräver politiska beslut samt åtföljs med en långsiktig plan hur de 
ska kunna betalas tillbaka.

 Att Åberopa synnerliga skäl för att inte återställa den del av det negativa 
balanskravsresultatet som kan knytas till inflationens påverkan på 
pensionskostnaderna. 

Ajournering

Sammanträdet ajourneras mellan 12.05-13.10 för lunch.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag, och 
finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Därefter frågar ordförande om fullmäktige bifaller eller avslår Alliansens samtliga 
tilläggsyrkanden, och finner att fullmäktige avslår desamma.

Beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Årsredovisning 2024 godkänns.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse,  Årsredovisning 2024. Region Västerbotten
 Årsrapport, Tertial 3 2024, Regionala utvecklingsnämnden, Fastställd 250313 § 

8
 Årsrapport 2024 Folkhögskolestyrelsen, Tertial 3 2024
 Årsrapport 2024 Patientnämnden
 Årsrapport 2024 samt tjänsteskrivelse årsrapport 2024,  Gemensam 

måltidsnämnd
 Region Västerbotten. Årsredovisning 2024
 Demokratiberedningens årsrapport 2024
 Årsrapport per 2024, Fullmäktigeberedningen för samverkan och regional 

utveckling
 Årsrapport 2024 Tertial 3 2024, Hälso- och sjukvårdsnämnden
 Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjning, Rapport 2024
 Alliansen - Yrkande Årsredovisning för år 2024
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 Årsrapport regionstyrelsen 2024
 §53 RS Årsredovisning 2024, Region Västerbotten
 Revisionsberättelse för år 2024 signed(542478) (0)_TMP
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§ 70 Ansvarsfrihet för Region Västerbottens 
förtroendepersonorganisation 2024
RS 341-2025

Sammanfattning

Revisionens revisorer har granskat den verksamhet som regionstyrelsen, övriga 
nämnder och fullmäktigeberedningarna bedrivit under år 2024. 

Revisionen bedömer sammantaget att regionala utvecklingsnämnden, 
patientnämnden, måltidsnämnden och fullmäktiges beredningar i allt väsentligt 
genomförde sina verksamheter på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. För regionstyrelsen, hälso- och sjukvårdsnämnden och 
folkhögskolestyrelsen är bedömningen att dessa i huvudsak genomförde sina 
verksamheter på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande 
sätt.

Revisionens bedömning är att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att den 
finansiella redovisningen är framtagen i enlighet med lag om kommunal bokföring och 
redovisning samt god redovisningssed. Vidare görs bedömningen att regionala 
utvecklingsnämnden, patientnämnden och måltidsnämnden i Skellefteå i huvudsak 
hade en tillräcklig intern kontroll, medan regionstyrelsen, hälso- och 
sjukvårdsnämnden och folkhögskolestyrelsen inte hade en tillräcklig intern kontroll.

Angående måluppfyllelse är revisionens bedömning att regionen inte uppnår något av 
fullmäktiges tre finansiella mål.

När det gäller verksamhetsmål görs följande bedömning;

 resultaten för folkhögskolestyrelsen och måltidsnämnden var förenliga med 
fullmäktiges mål

 resultaten för hälso- och sjukvårdsnämnden, regionala utvecklingsnämnden 
var inte förenliga med fullmäktiges verksamhetsmål

 för regionstyrelsen och patientnämnden var redovisningen inte tillräckligt 
utvecklad för att man med rimlig säkerhet ska kunna uttala sig om resultaten

Revisionen tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för regionstyrelsen, övriga 
nämnder, beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ samt att fullmäktige 
godkänner årsredovisningen för år 2024.

Förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar: 

Ansvarsfrihet beviljas för följande organ samt enskilda ledamöter i dessa organ 2024;
A. Regionstyrelsen
B. Hälso- och sjukvårdsnämnden
C. Regionala utvecklingsnämnden
D. Folkhögskolestyrelsen
E. Patientnämnden
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F. Måltidsnämnden i Skellefteå
G. Demokratiberedningen
H. Beredningen för kompetensförsörjning
I. Beredningen för samverkan och regional utveckling 

Beslutsgång

För att säkerställa beslutsförheten prövas varje instans var för sig.

Beslut

Ansvarsfrihet beviljas för följande organ samt enskilda ledamöter i dessa organ 2024;
A. Regionstyrelsen
B. Hälso- och sjukvårdsnämnden
C. Regionala utvecklingsnämnden
D. Folkhögskolestyrelsen
E. Patientnämnden
F. Måltidsnämnden i Skellefteå
G. Demokratiberedningen
H. Beredningen för kompetensförsörjning
I. Beredningen för samverkan och regional utveckling 

Anmälan om jäv

Ledamöter och ersättare i berörda nämnder, styrelsen och fullmäktigeberedningar
2024 deltar ej i beslutet om ansvarsfrihet i de delar det gäller dem själva eller deras 
anhöriga.
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§ 71 Tillsynsrapport för intern kontroll 2024 Region Västerbotten
RS 2369-2024

Sammanfattning

I enlighet med Region Västerbottens reglemente för intern kontroll ska regionstyrelsen 
i samband med årsredovisningen ta fram en tillsynsrapport för den samlade interna 
kontrollen i Region Västerbotten. I rapporten görs en bedömning av den interna 
kontrollen i Region Västerbotten som helhet med utgångspunkt i nämndernas 
tillsynsrapporter.

Samtliga nämnder har gjort bedömningen att de har en acceptabel nivå av intern 
kontroll och det är också den samlade bedömningen som görs för hela regionen.

Förra året gav regionstyrelsen ett uppdrag till regiondirektör att göra intern kontroll mer 
ändamålsenlig och en del resultat av det uppdraget ses redan nu.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen godkänner tillsynsrapport för intern kontroll 2024 Region 
Västerbotten.

Tillsynsrapporten överlämnas till regionfullmäktige för information.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Tillsynsrapport för intern kontroll, Tertial 3 2024, Regionala 
utvecklingsnämnden, Fastställd 250313

 Patientnämnden - Tillsynsrapport 3 för intern kontroll 2024, Patientnämnden
 Tillsynsrapport for intern kontroll (Region Västerbotten 2024)
 Tillsynsrapport för intern kontroll 2024, Tertial 3 2024, Folkhögskolestyrelsen
 Tillsynsrapport för intern kontroll 2024, Tertial 3 2024, Hälso- och 

sjukvårdsnämnden
 Tjänsteskrivelse utvecklingsstöd- Tillsynsrapport för Region Västerbotten 2024, 

utvecklingsstöd
 § 10 Patientnämnden, Tillsynsrapport  3 för intern kontroll 2024
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§ 72 Interpellation nr 9-2025 från Ulf Wahllöf (M) - Fast läkarkontakt i 
primärvården
RS 125-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2025) har medgett att Ulf Wahllöf (M) får ställa en interpellation 
till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) med 
lydelsen;

"Halva mandatperioden har nu passerat, och vän av ordning frågar sig – hur har det 
gått? I Socialstyrelsens uppföljning av omställningen till en mer nära vård från 
september 2024 redovisas regionernas rapporterade andel av invånarna med en fast 
namngiven läkarkontakt. Region Västerbotten sticker ut genom att inte kunna ange 
hur stor denna andel är.

I en rapport från Svenska Distriktsläkarföreningen (september 2024) har man, med 
utgångspunkt i Socialstyrelsens riktvärde – det antal patienter en fast läkare kan 
ansvara för – samt regionernas egna uppgifter om bemanning, räknat ut hur lång tid 
det tar för varje region att nå detta riktmärke. För Västerbotten går det dock inte att 
göra denna beräkning, eftersom regionen inte vet hur många specialister i 
allmänmedicin som för närvarande arbetar inom primärvården.

Vård- och omsorgsanalys konstaterar i en rapport från oktober 2024 att cirka tre av tio 
svenskar uppfattar att de har en fast läkare. Detta är i nivå med resultaten från tidigare 
befolkningsundersökningar, eller något lägre, och det finns inga tecken på att andelen 
ökar.

Sedan 2018 har regeringen, via SKR, satsat drygt 29 miljarder kronor på 
omställningen till en mer nära vård. Utöver detta uppger regioner och kommuner att 
de satsat både ekonomiska och personella resurser. Trots statliga ekonomiska tillskott 
verkar dock endast en liten del av pengarna ha tillfallit primärvården.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S)

1. Hur stor andel av invånarna har idag egen fast läkarkontakt i Region 
Västerbotten?

2. Finns några nedskrivna tids- och handlingsplaner för när och hur målet ska 
uppnås?

3. När kommer målet om en fast läkarkontakt att uppnås?
4. Anser du att det är ett problem att så få i länet har tillgång till en fast 

läkarkontakt?"

Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) har överlämnat 
interpellationen för besvarande till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S). 
Svaret som lämnas skriftligen har följande lydelse;

"Myndigheten för vård- och omsorgsanalys har i uppdrag av regeringen att följa hur 
stor andel av befolkningen som uppfattar att den har en namngiven, fast läkarkontakt i 
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primärvården, och att analysera utvecklingen på området. Kartläggningen har 
undersökt tillgången till fast läkare med hjälp av flera enkätundersökningar till 
befolkningen i hela landet. Undersökningen visar att ca 18% av medborgarna i 
Västerbotten som svarat på enkäten uppger att de har en fast läkarkontakt. Jämför 
man med hela riket så uppger 29 % att de har tillgång till en fast läkarkontakt.

I ett riktat uppdrag från HSN till beredningen för primärvård och tandvård ska arbete i 
riktning mot det nationella riktvärdet om 1100 patienter /allmänspecialist göras. 
Uppdraget sträcker sig över hela den pågående mandatperioden och återrapporteras 
årligen.

För att uppnå det nationella målet att alla listade patienter vid en hälsocentral ska ha 
en fast läkarkontakt måste först tillgången av allmänspecialister vara av omfattningen 
så att den täcker behovet.

I nuläget finns inte allmänspecialister i den omfattning som behövs. Beroende på hur 
specialistutbildning och rekrytering av allmänspecialister ser ut framgent är en 
avgörande förutsättning för att uppnå målet. Bedömningen i nuläget är att det handlar 
om flera år innan ett sådant numerärt mål kan nås.

Behovet av fast läkarkontakt är större än vad som idag kan erbjudas medborgarna 
och vi strävar efter att alla som önskar en fast läkarkontakt även ska ha tillgång till det. 
Myndigheten för vård och omsorgsanalys drar slutsatsen från sina 
enkätundersökningar bland medborgarna att andelen med en fast läkarkontakt är 
högre i grupper som generellt har ett högre och kontinuerligt vårdbehov (tex patienter 
med kroniska sjukdomar) men det är inte alla invånare som uttrycker behovet av en 
fast läkarkontakt.

Enligt 7 kap. 3 § i hälso- och sjukvårdslagen (2017:30) ska dock alla som omfattas av 
regionens ansvar ges möjlighet att välja och få tillgång till en fast läkarkontakt. Skulle 
alla listade patienter begära en fast läkarkontakt skulle det i dagsläget innebära ett 
problem då läkarbemanningen inte räcker till."

Sedan, Ulf Wahllöf (M), Peter Olofsson (S), Jonas Karlberg (V), Margaretha Löfgren 
(V) och Maria Lundqvist Brömster (L), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 73 Interpellation nr 15-2025 från Betty-Ann Nilsson (KD) -  HPV, Har 
Region Västerbotten tänkt göra en satsning för att utrota 
Livmoderhalscancer?
RS 153-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2025) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"Humant papillomvirus (HPV) är ett mycket vanligt virus och om man blir smittad så 
brukar infektionen ofta läka av sig själv. Det finns många typer av HPV och några av 
dem kan orsaka cellförändringar och vissa cancersjukdomar. HPV är den främsta 
orsaken till livmoderhalscancer och kan även orsaka analcancer, hals- och 
svalgcancer, peniscancer, vulva och vaginalcancer.  

HPV är vanligt hos både män och kvinnor, men kvinnor löper störst risk att drabbas 
och då av livmoderhalscancer. Varje år diagnostiseras ca 550 kvinnor i Sverige med 
livmoderhalscancer och över 150 dör av sjukdomen.

Regeringen vill utrota livmoderhalscancer och av den anledningen har man nu 
fördubblat satsningen som varit. I september 2024 hade 57% av Västerbottens 
kvinnor födda mellan 1994 – 1999 vaccinerat sig och nu möjliggörs fortsatt kostnadsfri 
vaccinering genom en överenskommelse mellan regeringen och Sveriges kommuner 
och regioner.

Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Anna-Lena Danielsson:

 Hur har man tänkt att ta tillvara denna möjlighet i Region Västerbotten?
 Har Region Västerbotten tänkt göra en satsning för att utrota 

Livmoderhalscancer?
 Har Region Västerbotten för avsikt att ta tillvara möjligheten som regeringen 

ger att satsa på ytterligare vaccinering?"

Svaret som lämnas skriftligen har följande lydelse;

"Till och med 7 april 2025 hade 68% av kvinnor i åldersgruppen 1994–99 vaccinerat 
sig inom den pågående studien. Målet är att nå minst 70% vaccinationstäckning för att 
kunna utrota livmoderhalscancer. För att målet ska uppnås behöver ca 200 kvinnor i 
målgruppen vaccinera sig innan sommaren. Statistiken över vaccinationstäckning 
beräknas på åldersgrupperna 1994–99 som var den ursprungliga målgruppen för 
utrotningsstudien. Regioner har haft möjlighet att erbjuda även åldersgrupperna 2000 
och 2001 att delta i studien när respektive ålderskohort har nått 23 års ålder (vilket är 
åldersgränsen för att ingå i gynekologisk cellprovskontroll), och Region Västerbotten 
har valt att även erbjuda dessa kvinnor vaccination. Totalt har det i Region 
Västerbotten vaccinerats över 9800 kvinnor.

Under 2025 deltar Region Västerbotten fortsatt i utrotningsstudien och erbjuder gratis 
vaccination med Gardasil9 till kvinnor födda 1994–2001 till och med den 30 juni. 
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Kvinnor kan själva boka tid till hälsocentral för vaccination. Vaccination erbjuds också 
till kvinnor i målgruppen som av annan orsak besöker gynekologisk mottagning i 
Umeå och Skellefteå. Vaccinet rekommenderas inte under graviditet, och kvinnor som 
har varit gravida erbjuds vaccination på efterkontrollen hos barnmorska, och vi arbetar 
med möjligheten att erbjuda vaccination redan på BB. Dos 2 inom utrotningsstudien 
kommer att ges under 2027 på hälsocentralerna. Under våren 2025 kommer 
projektgruppen inom Region Västerbotten fortsatt att arbeta med rekrytering till 
vaccination mot HPV, bland annat med kampanjmaterial i sociala media. Styrgruppen 
för cervixcancerprevention har bedömt att det inte är rimligt att kalla alla ovaccinerade 
kvinnor till ytterligare en bokad tid hos barnmorska, eftersom vaccinationerna till viss 
del har trängt undan annan verksamhet under 2024.

Folkhälsomyndigheten har i juni 2024 och december 2024 kommit med 
rekommendationer om att tidigare ovaccinerade män och kvinnor upp till 26 års ålder 
bör erbjudas vaccination mot HPV med Gardasil9. Folkhälsomyndigheten 
rekommenderar vidare att män som har sex med män, transpersoner och personer 
som lever med HIV erbjuds vaccination mot HPV, eftersom dessa grupper har förhöjd 
risk för HPV-relaterad cancer. Nationella vårdprogrammet för cervixcancerprevention 
rekommenderar även att kvinnor som behandlas för höggradiga cellförändringar 
vaccineras mot HPV.

Förslag till beslut för den, av Folkhälsomyndigheten föreslagna kompletteringen, 
kommer att lyftas till hälso- och sjukvårdsnämnden.

Region Västerbotten planerar också att erbjuda självprovtagning för HPV till kvinnor 
födda 1947–1952, som på grund av organisatoriska förändringar inom 
cervixcancerscreeningen har gått ur screeningprogrammet när de har fyllt 70 år, utan 
att ha fått möjlighet att ta ett HPV-prov. Detta är ytterligare en del i regionens arbete 
med att utrota livmoderhalscancer."

Sedan, Betty-Ann Nilsson (KD), Anna-Lena Danielsson (S), Håkan Andersson (C) och 
Jonas Karlberg (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 74 Interpellation nr 16-2025 från Hans-Inge Smetana (KD) -  Är du 
villig att pröva nya vårdmetoder för att stärka patientnöjdheten?
RS 154-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2025) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa en
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"Ett tvåårigt projekt vid Skånes Universitetssjukhus (SUS), gällande vård i hemmet har 
visat en rad goda effekter. Även Sankt Görans sjukhus i Stockholm har påvisat 
positiva resultat.  

Projektet innebar att akut medicinsk vård som krävde specialiserad vård inom 
infektion eller internmedicin erbjöds i hemmet, istället för att patienten behövde ligga 
inlagd. Här fick patienten ett vårdteam tillgängligt för kommunikation dygnet runt, ett 
team som höll koll på hans eller hennes tillstånd kontinuerligt. Teamet hade också 
möjlighet att genomföra relativt komplicerade insatser, exempelvis dränageinläggning 
och blodtransfusioner.

Bland de många goda effekter som syntes, märktes att patienterna åt och sov bättre, 
rörde sig mer, kände sig mer delaktiga i sin vård samt en minskad risk för fall. En 
uppskattad vårdform för patienter och anhöriga.

En annan positiv följd var att vårdplatser på sjukhusen på ett kostnadseffektivt sätt 
frigjordes. Man märkte vid SUS att kostnaden för en vårdplats inom det som kallades 
”sjukhus hemma” var ungefär hälften av en motsvarande slutenvårdsplats på 
medicinavdelning. Ett genomförande av denna vårdform i vår region skulle underlätta 
Region Västerbottens hanterande av bristen på vårdplatser och samtidigt ha en positiv 
effekt på den svåra ekonomiska situationen.

Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Anna-Lena Danielsson:

 Vill du och det rödgröna styret se en ökad patientnöjdhet i Västerbotten?
 Ser du betydelsen av att arbeta mer kostnadseffektivt med de vårdplatser vi 

har?
 Är du villig att pröva nya vårdformer i likhet med de projekt vi nämner i texten 

ovan för att uppnå detta?"

Svaret som lämnas skriftligen har följande lydelse;

"Interpellanten beskriver en arbetsform med mobila vårdteam som ger vård- och 
behandling i hemmet. Detta är en vårdform som även Region Västerbotten har och 
utvecklar. Det finns ett antal team som arbetar med patienten i hemmet. Syftet är, 
precis som interpellanten säger, att ge vård närmare patienten och att undvika 
undvikbara inläggningar till sjukhus.

Förutom egna team inom regionen arbetas det också med att skapa mobila team 
gemensamt mellan region och kommun.
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Ett antal team finns redan på plats och arbetar aktivt. Nämnas kan tex PrimÄR 
(primärvårdens äldreresurs), MSIH (medicinsk sjukvård i hemmet), palliativa teamet, 
SPOT-team inom psykiatrin.

Mobila lösningar är ett arbetssätt som Region Västerbotten redan uppmärksammat 
och använder som ett sätt att bedriva en mer effektiv vård."

Sedan, Hans-Inge Smetana (KD), Anna-Lena Danielsson (S), Eva Arvidsson (V) och 
Maria Lundqvist Brömster (L), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.

52 (68)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-04-23--24

Utdragsbestyrkande

§ 75 Interpellation nr 17-2025 från Maria Lundqvist Brömster (L) - 
Tycker du att det är lämpligt att regionen sponsrar politiska 
partier, vilket framgår att man gjort i denna annons?
RS 157-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2025) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"Jag och flera med mig har blivit uppmärksammade på en annons som var publicerad 
i Lyckseles lokala annonsblad ” Lyckselebladet”. Av annonsen framgår att MB 
tillsammans med Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, LO, S-kvinnor och ABF 
anordnat en julgransplundring. En av sponsorerna till detta arrangemang var 
regionens restaurang på Lycksele sjukhus, Lycksbaren.

Mina fråga till Hälso-och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
är:

 Tycker du att det är lämpligt att regionen sponsrar politiska partier, vilket 
framgår att man gjort i denna annons?" 

Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) har 
överlämnat  interpellationen för besvarande till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S). Svaret som lämnas skriftligen har följande lydelse;

"Sponsring omfattas inte av särskild reglering.

Sponsor kallas den juridiska person eller privatperson som medvetet stöder 
ekonomiskt eller tillhandahåller tjänst för en annan verksamhet i utbyte mot annan 
tjänst. Enligt underlaget i interpellationen förefaller situationen kunna handla om 
bidragsformen eftersom det inte framgår att någon motprestation har förekommit. 
Gränsdragningen mellan sponsring och t.ex. bidrag eller uppdragsfinansiering är dock 
inte självklar.

En förvaltningsmyndighet ska agera i enlighet med gällande lagar och dess objektivitet 
ska inte kunna ifrågasättas. Sponsringen eller givande av bidrag får ske men det ska 
ske på ett öppet sätt, ha allmänhetens förtroende och tåla offentlig granskning.

Det framgår inte av interpellationen i vilken form bidraget till politiska partier från 
Lycksbaren och därmed Region Västerbotten skulle ha skett. Det är således inte 
möjligt att göra en juridisk bedömning av den aktuella situationen på basis av det 
underlag som redovisas i interpellationen.

Vi anser inte att vi ska skapa ytterligare administrativa uppgifter för verksamheterna 
när det gäller frågan om sponsring utan att det måste få vara en fråga som vilar på 
respektive verksamhet att bedöma utifrån de regelverk som finns."
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Sedan, Maria Lundqvist Brömster (L), Peter Olofsson (S), Maria Kristoffersson 
(C), Anton Bergström Nord (M), Betty-Ann Nilsson (KD), Eva Arvidsson (V), Petter 
Nilsson (SD) och Håkan Andersson (C) yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 76 Interpellation nr 18-2025 från Petter Nilsson (SD) - Är det slut med 
demokratiberedningar?
RS 176-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Demokratiberedningen presterade senast knappt en 15-sidig rapport. Samtidigt är 
nämnden kostsam. Arvoden för bara ordförande och vice ordförande motsvarar cirka 
1,5 miljoner kronor.

Den insats beredningen förväntas göra utifrån dess roll är – och kan endast vara – 
försumbar i förhållande till politikerföraktet det föder.

Denna demokratiberedning är att anse som en fortsättning av tidigare 
mandatperiodens FoD-beredningar.

Av den anledningen ställer jag frågan till regionrådet Peter Olofsson (S):

 Kommer du verka för att befästa demokratiberedningarnas existens – i någon 
form – inför kommande mandatperiod?" 

Svaret som lämnas skriftligen har följande lydelse;

"Politisk organisation för kommande mandatperiod beslutas av avgående fullmäktige i 
början av 2026. Den nuvarande politiska organisationen kommer under hösten att 
utvärderas inför kommande mandatperiod. Under denna process kan 
Sverigedemokraterna lämna in sina förslag och synpunkter."

Sedan, Petter Nilsson (SD), Peter Olofsson (S) och Jonas Karlberg (V), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad.
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§ 77 Interpellation nr 19-2025 från Maria Kristoffersson (C) - Vilka 
insatser planerar Region Västerbotten för att motverka rasismen 
och få en ökad kunskapsspridning om samer i länet?
RS 205-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Maria Kristoffersson (C) får ställa en 
interpellation med lydelsen;

"Nästan hälften av alla unga samer upplever att de har blivit illa behandlade eller 
trakasserade för att de är samer. Rasistiska uttryck har normaliserats och blivit en del 
av vardagen för många unga. Det kräver långsiktiga insatser från offentliga aktörer för 
att motverka och förebygga rasism mot samer.

Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor MUCF har tagit fram en 
behovsanalys som visar bland annat att det fanns ett behov av:

 Ökad kunskap om samers historia, kultur och rättigheter inom flera 
samhällsarenor.

 Ökad förståelse för vad rasism mot samer är och hur den påverkar unga 
samer.

 Förbättrat bemötande av unga samer inom skola och hälso- och sjukvården.
 Ökad samverkan mellan aktörer som arbetar med unga nationella minoriteter 

och urfolk.
 Ökad medvetenhet om hur samhällsomvandlingen i norra Sverige påverkar 

samiska ungdomars livsvillkor. 

Behovet av långsiktighet i förebyggande uppdrag mot rasism är uppenbart, för att nå 
en förändring som håller över tid. Den rasism som blev tydlig under Rallyt i Umeå får 
inte upprepas och kan aldrig accepteras.

Mina frågor är därför:

 Planerar region Västerbotten några åtgärder mot den rasism som finns i 
länet?

 Har det planerats in några fördjupade insatserna för ökad kunskapsspridning 
om samers levnadsvillkor och utsatthet för rasism?" 

Svaret som lämnas skriftligen har följande lydelse;

"Vi tar rasism mot samer på största allvar. 

Arbetet mot rasism och för urfolks rättigheter sker i flera led. Regionen gör 
kontinuerligt insatser för att öka kunskapen om samer. Ett exempel är 
Kunskapsnätverk för samisk hälsa som sedan 2017 arbetar för att främja god hälsa 
och en vård på lika villkor för urfolket samerna. I nätverket ingår flera regioner, bland 
annat Region Västerbotten, samt Sametinget, samiska föreningar och sameförbund. 
Kunskapsnätverket arbetar med många olika insatser, där kunskapshöjande insatser 
om urfolket samer är en väsentlig del av uppdraget. Till grund för arbetet finns Strategi 
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för samiska hälsa – en hälso- och sjukvård som bidrar till en god och jämlik hälsa för 
samer 2020–2030 – ett dokument som antagits av alla regioner i samarbetet. 

Regionens nationella minoritetssamordnare gör interna och externa insatser för att 
öka kunskap om de nationella minoriteterna och urfolk och nationella minoriteters 
rättigheter på flera olika sätt, även via sociala medier. Senaste utåtriktade insatsen var 
på Rådhustorget i Umeå och på Umeå universitet på samernas nationaldag 6 
februari. Region Västerbotten har en digital utbildning om samisk kulturförståelse på 
lärplattformen Lärande region, vilket alla anställda i regionen kan ta del av. I 
utbildningen om samisk kulturförståelse finns även kapitel om rasism och 
diskriminering riktad mot samer.

Att inte acceptera rasism och diskriminering finns i Region Västerbottens regionplans 
vägledande principer. I mål 3 ”Ett attraktivt och hållbart Västerbotten” framhålls att 
urfolks och nationella minoriteters rättigheter bättre behöver tas tillvara. Ett riktat 
uppdrag till beredning för funktionshinder och samverkan är att särskilt följa frågan om 
våld i nära relationer utifrån länets minoriteter för att öka kunskapen om tillgänglig vård 
för urfolket samer.

Regionen har löpande samråd med samiska representanter och andra nationella 
minoriteter i frågor som berör dem. Det grundläggande syftet med samråden är 
erfarenhetsutbyte, ökad möjlighet till delaktighet och inflytande samt att de beslut som 
fattas av våra förtroendevalda ska vara väl underbyggda med flera olika perspektiv i 
beaktande. Regionen har även en rutin för hur vi jobbar med lagen om konsultation i 
frågor som rör det samiska folket. Det övergripande målet med denna samverkan är 
ökad kunskap och ett systematiskt arbete för inkludering.

Regionen arbetar för att tillgängliggöra och synliggöra urfolket samerna och övriga 
nationella minoriteters kulturarv. Det finns idag flera upparbetade samarbeten och 
samverkansformer mellan regionala kulturverksamheter, urfolket samerna och 
nationella minoriteter i länet.

Regionen har en strategi för hållbar besöksnäring där grundprinciper för hållbar 
besöksnäring är att näringen för boende, besökare, arbeten och verksamheter sker på 
naturens och kulturens villkor. Arbetet med en hållbar besöksnäring i Västerbotten är 
även direkt kopplat till flera av de 17 målen i Agenda 2030, FN:s Globala 
Hållbarhetsmål, med särskilt fokus på mål 8 (delmål 8.9), mål 12 (delmål 12b) och mål 
13 (delmål 13.3). En långsiktigt hållbar besöksnäring i Västerbotten som är bra för 
boende innebär att hålla balans mellan boende och besökare. Antalet besökare får 
inte överskrida platsens kapacitet och boende ser fördelarna med att ha besökare i sin 
livsmiljö och välkomnar dem."

Sedan, Maria Kristoffersson (C), Jonas Karlberg (V), Nina Björby (S), Linnea Öhman 
(MP), Kenneth Andersson (S), Lars Brännström (MP), Petter Nilsson (SD), Youssef 
Chninou (S) och Harriet Hedlund (S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 78 Interpellation nr 20-2025 från Petter Nilsson (SD) -  Arbetet mot 
välfärdsbrottslighet
RS 275-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Utbetalningsmyndigheten har nyligen presenterat en rapport1 som lyfter tandvården 
som ett särskilt problematiskt område när det gäller välfärdsbrottslighet. Detta ligger i 
linje med det initiativ som Sverigedemokraterna för ett par år sedan lade fram i 
regionen, med syfte att stärka kontrollfunktionerna och förhindra fusk med offentliga 
medel.

Tyvärr lämnade hanteringen av detta initiativ en del att önska. Även om åtgärder i allt 
väsentligt vidtogs, saknades den tydlighet och kraftfullhet som frågan förtjänar. Det är 
tydligt att frågan fortsatt är aktuell och att det krävs en större tydlighet i ansvar, 
resurstilldelning och uppföljning.

Det är också värt att understryka att kontrollarbetet i dessa sammanhang ofta kräver 
ett visst mått av sekretess, men detta får inte innebära att arbetet sker i det fördolda 
utan politisk styrning eller att det ges en undanskymd prioritet i organisationen. 
Tvärtom är det viktigt att frågan ges en tydlig hemvist och att resurserna är tillräckliga 
för att kontrollfunktionerna faktiskt ska ha möjlighet att verka effektivt.

Utbetalningsmyndighetens rapport sätter ljuset på något vi i Sverigedemokraterna 
påtalat under lång tid – nämligen att det finns en betydande risk för att skattemedel 
hamnar i fel händer om inte kontrollsystemen är robusta nog. Välfärdsbrottslighet 
drabbar i förlängningen inte bara samhällets ekonomi utan även tilliten till våra 
gemensamma system.

Mot denna bakgrund vill jag ställa följande fråga till regionrådet Peter Olofsson (S):

 Gör du också bedömningen att ytterligare resurser behöver tillfalla arbetet mot 
välfärdsbrottslighet i regionen?"

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Det finns flera exempel på redan pågående insatser inom organisationen i syfte att 
motverka välfärdsbrott, och medvetenheten om frågan ökar. I det specifika fallet med 
tandvården kommer en rutin av efterhandskontroller av utförd och ersatt tandvård 
inom regionens tandvårdsstöd till vuxna med särskilda behov att införas under året.

För att utveckla regionens samlade förmåga att arbeta mot välfärdsbrottslighet och 
korruption har ett förvaltningsövergripande råd mot välfärdsbrottslighet och korruption 
etablerats under våren 2025. Rådet består av enhets- och verksamhetschefer som 
representerar verksamheter som är nyckelfunktioner inom arbetet mot 
välfärdsbrottslighet så som fastighet, inköp och upphandling och 
närsjukvårdsområdena. Syftet med rådet är att utveckla och driva det 
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regionöverskridande arbetet mot välfärdsbrottslighet och korruption samt bidra till 
kunskaps- och erfarenhetsutbyte.

Rådet har träffats två gånger och inleder under våren ett arbete för breda 
kunskapshöjande insatser i syfte att medvetandegöra och öka kunskapen om 
välfärdsbrottslighet och korruption, samt tydliggöra hur anställda och externa parter 
kan agera vid misstanke om oegentligheter.

Det pågår också planering och arbete för att under hösten genomföra riskanalyser för 
att tydligare ringa in styrkor och svagheter hos organisationen. Ett viktigt syfte med 
denna process är att identifiera nuläget och behovet av förändrade arbetsprocesser 
och kontrollsystem, för att tydligare kunna ringa in resursbehoven och prioritera." 

Sedan, Petter Nilsson (SD), Peter Olofsson (S), Kjell Bäckman (V), Nicklas Sandström 
(M), Eva Arvidsson (V), Jonas Karlberg (V) och Maria Eriksson (KD), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad.
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§ 79 Interpellation nr 21-2025 från Anton Bergström Nord (M) - Vad gör 
regionen för att minska den administrativa bördan för 
vårdpersonalen?
RS 281-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Anton Bergström Nord (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Att vårdpersonal får ägna alltmer av sin tid åt administration i stället för patientarbete 
är ett växande problem i hela Sverige och Västerbotten. Trots att regionerna, inte 
minst Region Västerbotten de senaste åren anställer allt personer med administrativa 
uppgifter och antalet chefer växer sig allt fler.

Vårdpersonal ägnar stora delar av sin arbetstid i dokumentation, rapportering och 
byråkratiska processer på bekostnad av tid för patienterna. Samtidigt som sjukvården 
blir dyrare träffar vårdpersonalen allt färre patienter. alltså har produktionen blivit 
alltmer kostsam på samtliga nivåer i regionsektorn.

Allt detta går att läsa om i rapporten från Kunskapsverket – Hur mår vården?

Det är uppenbart att det behövs initiativ för att stävja byråkratiseringen. I Region 
Västerbotten har exempelvis Hälso- och sjukvårdsnämnden fastslagit ett nytt delmål 
om att: "Minska den administrativa bördan för vårdens medarbetare".

Målet är bra såklart och får man verkstad i det borde Region Västerbotten kunna 
producera mer sjukvård och träffa fler patienter. Men får regionen och Hälso- och 
sjukvårdsnämnden någon verkstad i detta?

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S);

1. Vilka konkreta åtgärder har vidtagits inom nämnden och Region Västerbotten 
för att minska den administrativa bördan för vårdens medarbetare sedan 
målet fastställdes?

2. Finns det en plan på vilka uppgifter som idag åläggs vårdpersonal som bör 
upphöra och tas bort?

3. Hur mycket av vårdpersonalens arbetstid som idag ägnas åt administrativa 
uppgifter ser man som realistiskt att kunna ta bort?"

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Vi alla som verkar inom regionen är rörande överens om att vi måste minska 
administrationen för sjukvårdspersonalen. Det är dock viktigt att komma ihåg att all 
administration inte är av ondo, viss administration kommer alltid behöva få finnas inom 
vården då det är nödvändigt för såväl personal som patienter.
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Uppfattningen att regionen anställer fler administratörer inom hälso- och sjukvården i 
Region Västerbotten är inte korrekt. Utifrån det senaste sparbetinget (2023) från 
regionfullmäktige minskade hälso- och sjukvårdsförvaltningen med ett 70-tal 
administrativa tjänster och i dagsläget finns ett krav på bedömning och dispens från 
förvaltningschef för alla administrativa tjänster. Det är inte heller korrekt att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har något sådant delmål som interpellanten anför.

Det är oklart vilken typ av administration som sker ute i verksamheterna som 
interpellanten menar är onödig och kan tas bort. Mycket av den administration som 
görs både centralt och lokalt har sin grund i lagar och förordningar och nationell 
styrning från departement och myndigheter.

Den grupp som man specifikt tittat på i Kunskapsverkets rapport är läkare. 
Administration kopplat till vård och behandling är självklart nödvändig, vi kan tex inte 
sluta att föra journal eller att skriva remisser. Vi kan heller inte sluta med att tex skriva 
sjukintyg eller upprätta dokumenterade överenskommelser med patienter kring fortsatt 
planering av hens vård.

Utifrån interpellantens uppfattning vore det av värde att få en tydligare bild av vad det 
är för administration som vårdprofessionerna bedömer som onödig.

En risk med att minska på administrativa tjänster innan man noggrant har undersökt 
vilken administration som kan tas bort är att den administration som idag görs och 
tidigare gjorts av administratörer, i det fall den bedöms som nödvändig, då skulle falla 
på vårdpersonalens lott att göra vilket är och vore fel väg att gå.

Att använda rätt kompetens är en grund som behöver utvecklas inom hälso- och 
sjukvården, dvs där respektive profession utför de arbetsuppgifter som är mest 
lämpade för just denna profession och dess kompetens. Att vårdpersonal ska träffa 
patienter är förstås prioriterat men administration kopplat till patientarbetet kan i mångt 
och mycket inte avvecklas. En viktig yrkesgrupp kopplat till detta är de medicinska 
sekreterarna som är proffs på administration i vården. Dock finns det sannolikt 
utrymme för att effektivisera de administrativa inslagen genom nya arbetssätt och 
utveckling av nya verktyg för det administrativa arbetet.

Som ett exempel kommer det efter införandet av det nya vårdinformationssystemet 
COSMIC finnas utrymme för förändrade arbetssätt som på sikt kan effektivisera delar 
av den patientnära administration." 

Sedan, Anton Bergström Nord (M), Anna-Lena Danielsson (S), Jonas Karlberg (V), 
Betty-Ann Nilsson (KD) och Ulf Wahllöf (M), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 80 Interpellation nr 22-2025 från Birgitta Burström (L) - Den palliativa 
vården i Skellefteå
RS 282-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Birgitta Burström (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Den palliativa vården är inte ofta uppe i samhällsdebatten men likaväl som man ska 
kunna känna sig trygg med vården när man föds så ska samma trygghet finnas när 
man blir svårt sjuk och alla behandlingsmöjligheter är uttömda.

”Den palliativa vårdens syfte är att främja livskvalitet, lindra lidande och ge existentiellt 
stöd” (Kunskapsbanken.cancercentrum.se).

För oss liberaler är det självklart att människors självbestämmande och önskemål 
måste respekteras också när livet går mot sitt slut. Varje människa ska ha rätt att 
vårdas där man vill dö, anhöriga ska stöttas och ingen ska dö ensam. Stödet till både 
patienter, anhöriga och vårdpersonal måste stärkas, såväl i sjukvård som i kommunal 
vård och omsorg.

På palliativ medicin vid Skellefteå sjukhus brottas man med en hel del utmaningar 
som bland annat handlar om kompetensförsörjning och det ökade antalet kroniskt 
cancersjuka i samhället. Men också om avsaknaden av hospiceverksamhet och 
palliativa vårdplatser samt ett utökat samarbete med kommunens hemsjukvård och 
primärvård.

Vi liberaler har i många år drivit frågan om ett hospice i Skellefteå. Den frågan är så 
klart fortsatt viktig för oss. Men att skapa en enhet med 5 – 6 vårdplatser på Skellefteå 
sjukhus för palliativ vård känns också som en väg att gå. Enligt Hälso och 
sjukvårdslagen är målet med hälso -och sjukvården att man ska ge en vård på lika 
villkor för hela befolkningen. När det gäller den palliativa vården är liberalernas 
uppfattning att regionen inte lever upp till det i dagsläget. 

Skellefteå sjukvård har inga palliativa platser eller Hospice. Är man svårt sjuk och inte 
vill vårdas hemma är alternativet vårdavdelning på sjukhuset eller åka 13 mil till 
Axlagården i Umeå.

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson:

 Finns det några planer på att inrätta palliativa vårdplatser vid Skellefteå 
sjukhus?

 Anser du som hälso och sjukvårdsnämndens ordförande att regionen lever 
upp till vård på lika villkor när det gäller den palliativa vården?

62 (68)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2025-04-23--24

Utdragsbestyrkande

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Det finns fortsatt ett behov av att utveckla den palliativa vården i länet och det arbetet 
sker i flera delar gemensamt med länets kommunala sjukvård. Regionen har palliativa 
konsultteam som är tillgängliga fysiskt när så är möjligt men framför allt tillgängliga 
med kompetens digitalt. Palliativ vård finns också som en del i ”Kloka kliniska val” där 
patient, anhörig och vårdens företrädare gemensamt ska finna vad som är bäst för 
individen i olika vårdsituationer.

Gällande Skellefteå/Norsjö har frågan om palliativa platser varit återkommande aktuell 
och 2017 gjordes en utredning gemensamt med kommun och region för att definiera 
behovet av allmän och specialiserad palliativ vård där den förstnämnda faller inom 
kommunens ansvarsområde. Specialiserad palliativ vård gavs då och ges fortfarande 
vid alla vårdavdelningar vid Skellefteå sjukhus och där finns även palliativ medicin 
som enhet för stöd till vård i hemmet. Frågan om att skapa en egen enhet med 
vårdplatser har utretts ett flertal gånger och i ett nyligen presenterat förslag från 
Medicin-Geriatriska kliniken på Skellefteå sjukhus redovisas ett nyrekryteringsbehov 
med omfattning av totalt ca 15 nya tjänster (sjuksköterskor och undersköterskor) för 
att skapa en kombinerad geriatrisk/palliativ avdelning med upp till 6 palliativa platser. 
Därtill en avdelningschef och en bemanningsassistent. Det är en kostnad som det 
idag inte finns utrymme för.

Gällande palliativ vård inom Södra Lappland är patientunderlaget för litet för att i 
dagsläget skapa dedikerade palliativa vårdplatser vid Lycksele sjukhus och vid 
sjukstugorna. Även i Södra Lappland ges palliativ vård vid alla avdelningar samt med 
stöd av ett palliativt konsultteam i patienters hem eller inom andra vårdformer. Utifrån 
de långa avstånd som finns i länsdelen skulle också Lycksele ibland vara för långt bort 
då det för många patienter är närheten till familj och nära som är viktigast i detta 
skede av livet Det finns alltså i dagsläget inte några förutsättningar eller planer för att 
inrätta dedikerade palliativa platser i Skellefteå eller Lycksele."

Sedan, Birgitta Burström (L), Anna-Lena Danielsson (S) och Andreas Löwenhöök (M), 
yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 81 Interpellation nr 23-2025 från  Hans-Inge Smetana (KD) - Arbetar 
Region Västerbotten tillräckligt med regionala utvecklingsfrågor?
RS 295-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa en 
interpellation till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt (S) med 
lydelsen;

"Region Västerbotten har fått tre uppdrag från regeringen: sjukvård, regional 
utveckling samt kollektivtrafik. Vi kristdemokrater anser att en god regional utveckling 
är en bidragande faktor för att säkerställa mer finansiella medel till sjukvården.

För att säkerställa en långsiktig och hållbar utveckling av både sjukvården och den 
regionala
ekonomin, bör Region Västerbotten intensifiera sina satsningar på regional utveckling. 
Genom att stödja och främja nya arbetsmöjligheter, företagande och förhoppningsvis 
även växande befolkning runtom i länet, kan regionen skapa förutsättningar för 
ekonomisk tillväxt och ökad sysselsättning –avgörande för regionens framtid.
Detta leder i förlängningen inte bara till att fler människor får möjlighet att arbeta och 
bo i länet, utan genererar ökade skattemedel som kan användas för att stärka och 
förbättra sjuk- och hälsovården, både vad gäller kvalitet och tillgänglighet.
Sjukvården är starkt beroende av skattemedel för att finansiera både drift och 
investeringar. Ju fler som arbetar och bor i regionen, desto mer skatteintäkter 
genereras. Regional utveckling är således inte bara en ekonomisk prioritering, utan 
nödvändig för att säkerställa vårdens långsiktigt.
Region Västerbottens ekonomiska situation är i ett oerhört allvarligt läge. Vi 
kristdemokrater ser en potential i att med stärkt regional utveckling bidra till att 
förbättra de ekonomiska förutsättningarna i regionen. Att prioritera regional utveckling 
skapar en positiv spiral där både samhället och sjukvården kan stärkas.

Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Rickard Carstedt (S):

 Hur säkerställer du att satsningar på regional utveckling faktiskt leder till 
långsiktig ekonomisk tillväxt och inte bara till kortsiktiga lösningar eller 
”projekt"?

 Hur kommer du arbeta för att dra nytta av de möjligheter som regional 
utveckling kan bidra med, för att förbättra de ekonomiska förutsättningarna i 
vården?

 Vilka konkreta åtgärder planerar du för att säkerställa att medel från såväl EU-
nivå som statlig nivå används effektivt och omvandlas till arbetstillfällen och 
tillväxt i regionen?"

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Region Västerbotten har ett viktigt uppdrag att arbeta för en stark och hållbar regional 
utveckling, vilket också är en central faktor för att skapa förutsättningar för en 
långsiktigt hållbar sjukvård. Jag delar interpellantens uppfattning att en välfungerande 
regional ekonomi är en nyckel till att säkerställa att resurser finns tillgängliga för hälso- 
och sjukvården och kollektivtrafik i vårt län. För ett hållbart samhällsbygge, och för att 
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kunna skapa en plats där människor vill bo och leva behöver det även finnas tillgång 
till kultur och förutsättningar för turism och civilsamhälle i hela vårt län. Detta är även 
en del i det regionala utvecklingsarbetet som vi gör inom regionen.

För att uppnå en långsiktig ekonomisk tillväxt krävs strategiska investeringar och en 
sammanhängande utvecklingspolitik för länet. Region Västerbotten arbetar därför 
målmedvetet med strategier som fokuserar på att stärka näringslivet, utveckla 
kompetensförsörjningen och förbättra den fysiska och digitala infrastrukturen i hela 
länet. De flesta utvecklingsprojekt som bedrivs har också någon typ av 
medfinansiering från andra parter, ofta EUs strukturfonder. Detta är medel som är 
avsatta för att bidra till utveckling i övre Norrland som vi kan nyttja för att bidra till 
största möjliga nytta för Västerbottens invånare. Projektet som arbetsform är ofta bäst 
för att skapa ny kunskap eller nya arbetssätt för att leverera en bättre samhällsservice, 
och ibland för att stötta redan verksamma, viktiga aktörer i sitt arbete för 
medborgarnas bästa.

En växande regional ekonomi skapar ökade skatteintäkter, vilket i sin tur ger bättre 
finansiella förutsättningar för hälso- och sjukvården. De senaste åren har 
skatteintäkterna varit ca 50 miljoner mer än prognos. Utifrån detta arbetar vi med att 
främja en attraktiv arbetsmarknad och livsmiljö som gör att fler väljer att bo och arbeta 
i Västerbotten. Genom en aktiv dialog med näringslivet och riktade åtgärder och stöd 
så underlättar vi för företag att etablera sig och växa i Västerbotten. När vi utvecklar 
arbetet kring kompetensförsörjning så säkerställer vi att hälso- och sjukvården kan 
rekrytera den personal som behövs för att möta framtidens behov. Ett framgångsrikt 
arbete med digitalisering är en av nyckelfaktorerna för en bättre och mer effektiv vård.

Vi arbetar aktivt för att säkerställa att de resurser vi nyttjar både från EUs 
strukturfonder och de nationella utvecklingsmedel vi förfogar över används på ett sätt 
som ger maximal nytta för regionens utveckling. Detta gör vi genom exempelvis 
använda dessa för strategiska satsningar inom innovation, grön omställning och 
digitalisering, vilket skapar långsiktig tillväxt för länet. Genom att stärka samverkan 
mellan region, kommuner, näringsliv, akademi och civilsamhälle så säkerställs att 
investeringarna ger konkreta resultat i form av fler jobb och en starkare ekonomi. Vi 
följer både upp enskilda projekt och stöd till investeringar resultat enskilt, exempelvis 
hur många arbetstillfällen som tillskapats, samt vad vår utvecklingsportfölj totalt sett 
ger för resultat, genom den årliga uppföljningsrapporten Resultat Västerbotten." 

Sedan, Hans-Inge Smetana (KD), Richard Carstedt (S), Maria Eriksson (KD), Lars 
Brännström (MP), Carina Sundbom (C) och Åsa Ågren Wikström (M), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad.
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§ 82 Interpellation nr 24-2025 från Per Sandström (M) -  Hur ser planen 
ut för att fler barn, unga och även vuxna patienter ska kunna få 
tandvård av Folktandvården?
RS 307-2025

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 50-2025) har medgett att Per Sandström (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Att tandvården i Region Västerbotten befinner sig i en djup kris är ett känt faktum. 
Folktandvården utför idag i stort sett endast barntandvård och akut vuxentandvård. 
Köerna till specialisttandvården har ökat dramatiskt under det sista året. Nästan inga 
vuxna patienter får komma på sina regelbundna undersökningar på allmäntandvården. 
Nu rapporteras det att även barntandvården blir svår att klara av i år. Ekonomin är 
dessutom körd i botten med mångmiljonunderskott under de senaste åren.

Förändringar är dock på gång på flera håll. Regeringen har för närvarande en 
utredning för ett nytt högkostnadsskydd ute på remiss. Socialstyrelsen ger i en ny 
rapport förslag på flera områden där mer statlig styrning skulle kunna leda till 
effektivare och mer jämlik tandvård. 2022 startades Folktandvårdens omställningsplan 
som håller på till och med 2028. Planen syftar till att förbättra såväl patientarbetet som 
arbetsmiljön, kompetensutvecklingen, medbestämmande med mera. Denna plan är 
lovvärd men tyvärr alldeles för långsiktig. Dessvärre har Folktandvårdens situation 
försämrats avsevärt under de tre första åren av genomförandet och försämringar vad 
gäller växande köer och stora ekonomiska underskott har ökat. Omställningsplanens 
syfte är gott men förändringarna går för långsamt. Den politiska majoriteten måste ta 
till snabba och kraftfulla åtgärder för att vända den negativa trenden och förhindra att 
2025 blir ytterligare ett förlorat år.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S);

1.  Vad har du för plan för att minska vårdköerna i Folktandvården Västerbotten på 
kort sikt?

2.  Hur planerar du att klara av slutansvaret för barntandvården i framför allt den norra 
delen av regionen?

3.  Vad finns det för plan för att minska det ekonomiska underskottet för 2025?"

Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse;

"Situationen för Folktandvården Västerbotten är sedan ett antal år väldigt ansträngd 
utifrån den brist på resurser som råder. Arbete sker i nuläget med att försöka förbättra 
situationen både på kort och lång sikt. Omställningen är ett sätta att arbeta långsiktigt 
med flera olika åtgärder kopplade till de förutsättningar som råder; 
kompetensförsörjning, förbättrade/förändrade arbetssätt och att skapa attraktiva 
möjligheter för medarbetare vilket i sin tur ska leda till att medarbetarna stannar kvar i 
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Folktandvården. Samtidigt görs även andra insatser som syftar till att förbättra 
situationen på kort och medellång sikt.

Köbearbetning genomförs bland annat genom arbete på lördagar inom olika delar av 
Folktandvården där behovet finns. Arbete har påbörjats med att titta på vilket sätt 
eventuella avtal kan skrivas mellan regionen och privatpraktiker inom olika delar av 
regionens slutansvar. Den sänkta gränsen för barn- och ungdomstandvård genererar 
ett ökat utrymme för att kunna efterleva de uppsatta målen för revisionsintervall för 
barn och unga och även ge utrymme för annan tandvård.

Utökat samarbete mellan Umeå, Skellefteå och Lycksele är ett sätt att avhjälpa 
situationen i Skellefteå med omnejd. Inom ortodonti kommer ungdomar i Skellefteå att 
erbjudas vård i Umeå för att på så sätt kunna korta köerna. I Skellefteå byggs ett 
kompetenscentrum upp där meriteringstjänster är tillsatta och nischutbildning för både 
tandläkare och tandhygienister är på gång att startas upp. Certifiering av 
Allmäntandläkare är ett sätt att ytterligare öka attraktiviteten vilket även kommer att 
vara en aktuell möjlighet för den som arbetar i Folktandvården nord. Sammantaget 
görs ett flertal insatser parallellt för att öka attraktiviteten att stanna både i Nord och 
resterande del av organisationen. Två kliniker kommer att pausas vilket innebär att 
resurserna koncentreras till färre kliniker och förutsättningarna att kunna bemanna 
klinikerna i Skellefteåområdet förbättras. Arbete har påbörjats med att se på 
möjligheter till avtal mellan regionen och privatpraktiker i området gällande delar av 
regionens slutansvar.

Fullmäktige har gett hälso- och sjukvårdsnämnden ett antal olika uppdrag med syfte 
att minska det ekonomiska underskottet. Folktandvården kommer bidra till detta bland 
annat genom att se över sina resekostnader och följa andra åtgärder som det fattas 
beslut om. Arbete pågår också med att förbättra medarbetarnas debitering så att den 
görs korrekt och ger kostnadstäckning. Arbetet med 2026 års tandvårdstaxa kan 
också påverka den ekonomiska situationen. På ett par kliniker inom Folktandvården 
har man också kunnat öka andelen vuxentandvård, vilket ökar möjligheten till en 
ekonomi i balans.

Sammanlagt pågår en mängd olika insatser både på kort och lång sikt för att försöka 
förbättra situationen för Folktandvården Västerbotten. Nuvarande tandvårdssystem 
omöjliggör många önskvärda förändringar. För en hållbar och jämlik tandvård behöver 
behovs- och solidaritetsprincipen skrivas in i tandvårdslagen, på samma sätt som i 
hälso- och sjukvårdslagen. Den fria etableringsrätten är lovvärd och viktig men så 
länge privata och offentliga aktörer inom tandvården inte behöver ta ett gemensamt 
ansvar för hela tandvårdsuppdraget, ett gemensamt uppdrag som utgår från 
patienternas behov, kommer situationen som interpellationen adresserar att vara svår 
att förändra." 

Sedan, Per Sandström (M), Anna-Lena Danielsson (S), Susanne Dufvenberg (S) och 
Jonas Karlberg (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 83 Bordläggning av interpellationer
RS 250-2025

Förslag till beslut

Ordförande föreslår att interpellation nr 25-2025 från Anna Ackemo (M) bordläggs, 
vilket fullmäktige också godkänner.

Beslut

Interpellation nr 25-2025 från Anna Ackemo (M) bordläggs.
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